




3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,809,000یک مثقال طلا

1,110,200یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,890,000سکه بهار آزاد ی

10,905,000سکه امامی

5,460,000نیم سکه

2,820,000ربع  سکه

1,840,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

یک انبوه ساز:

جهش قیمت مسکن به نفع سازندگان نیست
عضو هیات مدیره کانون انبوه سازان گفت: اگر با جهش قیمت مسکن مواجه شویم 

خریدارانی را که به سختی و با برنامه ریزی جذب کرده ایم از دست می دهیم.
سید محمد مرتضوی در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: برای خریداران و نیز سازندگان 
مناسب است که قیمت مسکن جهش نکند؛ زیرا در این صورت سازندگان از قدرت برنامه 
ریزی بیشتر و بهتری برخوردار می شوند و می توانند برنامه های بعدی خود را بر این اساس 
تنظیم کند. انبوه سازان باید این امید را داشته باشد که تفاوت فروش امروز با هزینه های 
ساخت در آینده فاحش نخواهد بود.وی افزود: وقتی با جهش قیمت مواجه می شویم در 
تمام بخشها از جمله خدمات، مصالح، زمین و نظایر آن نیز این افزایش قیمت رخ می دهد 
که تمام این هزینه ها به سازنده تحمیل می شود. پس اینطور نیست که سازندگان از جهش 
منفعت ببرند، بلکه هریک از اجزای وابسته به تولید مسکن بخشی از منفعت را در اختیار 
می گیرند که این هزینه هایی به مشتریان تحمیل می کند و باعث می شود خریداری را 
که به سختی و با برنامه ریزی جذب کرده ایم از دست بدهیم؛ لذا بهتر است بازار مسکن با 
سودی متناسب با نرخ تورم به فعالیت خود ادامه دهد تا هر دو طرف عرضه و تقاضا دچار 
شوک نشوند.این عضو کانون انبوه سازان در پاسخ به این سوال که آیا ظرفیت شوک قیمت 
در بخش مسکن وجود دارد؟ گفت: روند فعلی که دولت در پیش گرفته این نوید را می دهد 
که جهش ناگهانی قیمت نخواهیم داشت؛ چرا که تعادل در هر دو بخش عرضه و تقاضا به 
صورت موازی در حال ایجاد است. به گفته مرتضوی، عامل اصلی که می تواند سازنده ها را 
به ورود به فاز جدید چرخه ساخت و ساز ترغیب کند، این است که تسهیلات مالی خرید 
مسکن افزایش پیدا کند که طی دو سه سال گذشته متقاضیان زیادی از تسهیلات استفاده 
نکرده اند، اما در حال حاضر افراد بیشتری اقدام به دریافت وام مسکن می کنند. وی با اشاره 
به تسهیلات ۱۵۰ میلیون تومانی ساخت مسکن افزود: تسهیلات ۱۵۰ میلیون تومانی 
جهش ۲.۵ برابری نسبت به تسهیلات ۶۰ میلیون تومان سابق ایجاد می کند که تا حدودی 
دست سازندگان را برای تولید باز گذاشته است. این کارشناس مسکن، هزینه ساخت هر 
متر مربع مسکن در تهران و شهرستانها را به ترتیب حدود ۹۰۰ و ۷۰۰ هزار تومان عنوان 
کرد و گفت: با تسهیلات ۱۵۰ میلیون تومانی خانه های متوسط متناسب با الگوی مصرف 
به راحتی ساخته می شود، اما مشکل عمده سازندگان، فروش واحدها است. مرتضوی با 
بیان اینکه سازندگان همواره با امید اینکه بازار تحرک بیشتری پیدا کند وارد ساخت و ساز 
می شوند، گفت: در کنار وام ساخت، تسهیلات خرید هم باید با نرخ سود پایین و مدت 
زمان بازپرداخت طولانی افزایش یابد تا چرخه تولید و مصرف مسکن کامل شود و مسکن 
رونق گیرد. وی درخصوص وضعیت ساخت و ساز مسکن طی دو سه ماه اخیر اظهار کرد: با 
توجه به ورود جدی بانک مسکن طی این مدت در ارایه تسهیلات، به نظر می رسد ساخت 
و ساز تا حدودی تحرک یافته و سازنده ها به سمت اخذ پروانه و اقدام به ساخت سوق پیدا 
کرده اند. اگر خریداران نیز مجاب شوند که در صورت خرید در آینده سود خواهند کرد، 
بازار مسکن به شکل تدریجی و با آهستگی تا یکی دو سال آینده از شرایط رکود خارج می 
شود.این عضو کانون انبوه سازان خاطرنشان کرد: ما نوسانات بخش مسکن را در دوره های 

گذشته به کرات تجربه کرده ایم. 

شنبه دوم مرداد ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4055

بموجب ماده ۱۲ قانون ثبت اسناد و ماده ۵۹ اصلاحی آئین نامه مربوط املاکی که در 3 ماهه اول سال ۹۵ تقاضای ثبت آن پذیرفته شده 
و شماره های که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و هر آنچه طبق آراء هیات نظارت و دستور اداری آگهی های نوبتی آن ها باید 

تجدید شود بشرح ذیل آگهی میشود. 
الف( املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ 

اولین نوبت این آگهی به مدت ۹۰ روز می باشد. 
اول: بخش یک ثبت قم

پلاک 34۷3 اصلی خانم نجمه ممیز تمامی ۵/۵ دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان واقع در بخش یک قم
پلاک 48۰8 اصلی آقایان حسین و محسن همگی قلی کاسه گران فرزندان علی محمد بالمناصفه والاشاعه تمامی ششدانگ یکبابخانه واقع 

در خیابان انقلاب چهارراه سجادیه ک 43 پ ۱۱
پلاک ۶۶۵3 اصلی آقای مهدی محمدی تمامی ششدانگ یکبابخانه واقع در خیابان طالقانی

پلاک ۷8۲۷/۱ اصلی آقای رضا بهرامی تمامی ششدانگ یکبابخانه واقع در خیابان آذر کوی شهید سلیمانیان ک ۱۷ پ ۱۲
پلاک ۹۱34 اصلی آقایان و خانمها سید حسن و سید جواد و سید محمود و سید عباس و سید حسین و فاطمه و زهرا همگی سید 

سلیمانی فرزندان علی کمافرض اله تمامی ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده واقع در بخش یک قم
پلاک ۱۱۱8۱/۱ اصلی آقای مجید حمیدی تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری
پلاک ۱۱۱8۱/۲ اصلی خانم ریحانه عابدی تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری

پلاک ۱۱۱8۱/3 اصلی آقای روح اله برخوردار تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری
پلاک ۱۱۱8۱/4 اصلی خانم نفیسه یزدانی سهامیه تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری

پلاک ۱۱۱8۱/۵ اصلی آقای حسن باقری ده نو تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری
پلاک ۱۱۱8۱/۶ اصلی خانم نفیسه یزدانی سهامیه تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری

پلاک ۱۱۱8۱/۷ اصلی آقای مسعود برخوردار تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری
پلاک ۱۱۱8۱/8 اصلی آقای محسن برخوردار تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری

پلاک ۱۱۱8۱/۹ اصلی آقای مجید حمیدی تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری
پلاک ۱۱۱8۱/۱۰ اصلی آقای امید برخوردار تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری

پلاک ۱۱۱8۱/۱۱ اصلی خانم سحر رضائیه زاد تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری
پلاک ۱۱۱8۱/۱۲ اصلی آقای سعید قوی عهد تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری
پلاک ۱۱۱8۱/۱3 اصلی آقای روح اله برخوردار تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری

پلاک ۱۱۱8۱/۱4 اصلی آقای حسن باقری ده نو تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری

پلاک ۱۱۱8۱/۱۵ اصلی آقای مسعود برخوردار تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری
پلاک ۱۱۱8۱/۱۶ اصلی خانم مریم سهرابی تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در خیابان کلهری

پلاک ۱۱۹۶۰ اصلی آقای سید علیرضا یزدانی اراضی تمامی ششدانگ یک قطعه زمین واقع در بخش یک قم که قبلا جزء بستر نهر بوده 
واقع در شهر قائم ابتدای 4۰۰ دستگاه

دوم: بخش 3 قم
پلاک ۲۱ اصلی خانم کبری احمدیان تمامی ده سهم مشاع از ۲8۰ سهم ششدانگ پلاک ۲۱ اصلی موسوم به مشک آباد واقع در جاده 

قمرود روستای مشک آباد.
ب: آگهی اصلاحی  املاک که طبق آراء هیات نظارت و دستور اداری آگهی آنها باید تجدید شود فقط در یک نوبت منتشر و مدت اعتراض 

آنها از تاریخ انتشار آگهی 3۰ روز می باشد.
اول: بخش 4 ثبت قم

پلاک 4۵۰۶ فرعی از ۶8۵ فرعی از یک اصلی آقای سید محمد جواد موسوی درخشان ششدانگ یک باب خانه که در آگهی اولیه پلاک 
ثبتی اشتباه چاپ شده که بدستور ادرای آگهی اصلاحی منتشر می گردد واقع در جمکران

پلاک 4۵۰۷ فرعی از ۶8۵ فرعی از یک اصلی  آقای سید هاشم موسوی درخشان ششدانگ یک بابخانه که در آگهی اولیه پلاک  ثبتی 
اشتباه چاپ شده که بدستور اداری آگهی اصلاحی منتشر می گردد واقع در جمکران

لذا به موجب ماده ۱۶ قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه اشخاص نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی اعتراض داشته باشند باید از 
تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی نسبت به ردیف )الف( تا مدت ۹۰ روز و آنهائیکه طبق آراء هیئت نظارت و دستور اداری تجدید آگهی 
شده ردیف )ب( به مدت 3۰ روز اعتراض خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمائید. همچنین طبق ماده ۱۷ قانون مذکور در صورتیکه 
قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی با متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقوم 
تسلیم نمایند اعتراضات یا گواهی طرح در دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلااثر است و طبق قسمت اخیر ماده ۱۶ قانون ثبت 
و تبصره ماده ۱۷ رفتار خواهد شد جمعا به موجب تبصره ماده واحده مصوب ۷3/۲/۱۵ اعتراض به تقاضای ثبت و تحدید حدود موضوع مواد 
۱۶ و ۲۰ قانون ثبت می باید توسط معترض ظررف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح 
قضایی صورت پذیرد. این آگهی نسبت به ردیف )الف( در دو نوبت به فاصله 3۰ روز و نسبت به ردیف )ب( یک نوبت در یکی از روزنامه های 

قم چاپ و منتشر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 95/5/1 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 95/6/1 
جعفر کاظمی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

آگهی نوبتی 3 ماهه اول سال 95 اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

نمایندگان مجلس نهم در یکی از آخرین مصوبات خود 
شبکه بانکی کشور را ملزم کردند مبلغ وام ازدواج را ابه ده 
میلیون تومان افزایش دهد و با گنجاندن این الزام در قالب 
تبصره ۲۹ قانون بودجه سال ۹۵ عملا راه عدم اجرای این 

مصوبه را بستند.
غلامرضا مصباحی مقدم نماینده مجلس نهم به عنوان 
طراح این پیشنهاد گفت: "در سال 8۹ تعداد ۹۰۰ هزار 
ازدواج به ثبت رسیده که این رقم در سال ۹4 به ۶8۰ 
هزار مورد کاهش یافته است. در حال حاضر ۱۲ میلیون 
نفر جوان مجرد و در سن ازدواج در کشور وجود دارد که 
4 میلیون نفر آنها بالای ۲8 سال سن دارند. وی در ادامه 
به محل پرداخت وام پیش بینی شده اشاره کرد و افزود: 
"طبق آمار بانک مرکزی ۱۰۲ هزار میلیارد تومان منابع 
قرض الحسنه موجود است که 3۶ هزار میلیارد تومان آن 
پس انداز و ۶۲ هزار میلیارد تومان آن نیز جاری است 
بنابر این می توان از این محل وام ازدواج جوانان را از 3 
میلیون تومان به ۱۰ میلیون تومان افزایش داد". فرهاد 
دژپسند معاون بودجه سازمان مدیریت و برنامه ریزی اما 
آمار دیگری ارائه داد و گفت: "منابع قرض الحسنه موجود 
4 هزار میلیارد تومان است که یک هزار میلیارد تومان 
آن به کمیته امداد و بهزیستی اختصاص یافته و 3 هزار 
میلیارد تومان آن نیز به اعطای تسهیلات ازدواج به میزان 
3 میلیون تومان برای هر زوج است". این سخنان اما با 
پاسخ محمدرضا پورابراهیمی سخنگوی وقت کمیسیون 
تلفیق مواجه شد و سلسله مباحثاتی را آغاز کرد چرا که 
به گفته وی "در مورد تفسیر حساب های قرض الحسنه 
اختلاف نظر وجود دارد بانک مرکزی صرفاً معتقد به 

قرض الحسنه پس انداز بوده ولی ما به قرض الحسنه 
جاری هم معتقد هستیم". سرانجام پیشنهاد افزایش وام 
ازدواج جوانان به رأی گذاشته شد و با ۱44 رأی موافق ، 

۱۶ رأی مخالف و ۹ رأی ممتنع تصویب شد.
بانک ها مخالفت کردند

این مصوبه با مخالفت و مقاومت بانک مرکزی و شبکه 
بانکی مواجه شد چرا که افزایش مبلغ وام ازدواج را برای 

بانک ها ناممکن می دانستند.
عبدالناصر همتی رئیس وقت شورای هماهنگی بانک ها 
در سخنانی تأکید کرد " افزایش وام سه میلیونی به ۱۰ 
میلیون تومان با توجه به منابع قرض الحسنه بانک ها به 

عنوان تامین کننده وام ازدواج عملیاتی نیست".
همتی با بیان این که در حال حاضر برای پرداخت 
همین سقف سه میلیون تومانی وام ازدواج بانک ها با 
را  که سقف  باشد  قرار  "اگر  مواجه اند، گفت:  مشکل 
به یکباره تا سه برابر افزایش دهیم به طور حتم میزان 
پرداخت به یک سوم کاهش می یابد، در این حالت نه 
تنها تبصره موجود توانسته گره ای از زوجین باز کند، بلکه 
موجب می شود عده ای از این تسهیلات استفاده کرده و 
عده ای دیگر از آن محروم شوند". اشاره مدیرعامل وقت 
بانک ملی به کمبود منابع بانک ها مستند به آماری بود 
که بانک مرکزی ارائه داده بود؛ طبق آخرین آمار ارائه 
شده توسط بانک مرکزی در بهمن ۹4، سپرده های 
قرض الحسنه پس انداز در نظام بانکی برابر 3۹٫۵ هزار 
میلیارد تومان بوده است که  3۵٫۹ هزار میلیارد تومان آن 
به صورت قرض الحسنه وام داده شده است. این 3۹٫۵ 
هزار میلیارد تومان سپرده پس از کسر ۱۰ درصد سپرده 

قانونی برابر 3۵٫۵ هزار میلیارد تومان می شود و در نتیجه 
نسبت 3۵٫۹ هزار میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه 
به سپرده های قرض الحسنه در نظام بانکی برابر ۱۰۱ 
درصد بود. به عبارت دیگر بانک ها ۱ درصد بیشتر از آن 
مقداری که باید به صورت قرض الحسنه تسهیلات می 

دادند، تسهیلات پرداخت کرده اند.
پاتک موافقان به بانک ها

با این حال اما موافقان افزایش وام ازدواج و پرداخت 
آن در برابر این استدلال کوتاه نیامدند و با پیش کشیدن 
به  بانک ها  قیمت  ارزان  تسهیلات  پرداخت  موضوع 
کارکنانشان آن هم از محل منابع قرض الحسنه، بانک ها 
را در موقعیت انفعالی قرار دادند چرا که بررسی ها نشان 
و  مدیران  به  که  تسهیلاتی  می داد حدود 3۰ درصد 
کارکنان بانک ها پرداخت می شود از محل سپرده های 
پژوهش های مجلس  مرکز  است!  مردم  قرض الحسنه 
همان زمان گزارشی منتشر کرد که نشان می داد، بانک ها 
به مدیران و کارکنان خود تسهیلاتی بین ۱۲ تا ۱۰۰ 
میلیون تومان پرداخت می کنند با دوره بازپرداخت ۱۵ 

ساله که نرخ سود آن هم یک درصد است!
سیف کوتاه آمد

در چنین شرایطی که بعید نبود نهادهای ناظر به 
سمت وادار کردن بانک ها به عدم پرداخت وام به کارکنان 
خود بروند، ولی الله سیف ترجیح داد در گفت و گویی 
تلویزیونی تغییر موضع داده و تصریح کند:"مباحث 
مطرح شده در این خصوص مربوط به زمانی بود که این 
امر تبدیل به قانون نشده بود و اکنون که قانون مصوب 
مجلس شده است باید با برنامه ریزی مناسب اجرایی 

شود. به همین خاطر هم  تمام امکانات را بسیج کرده ایم 
که مصوبه مجلس را به نحو احسن با توجه به امکانات 

اجرایی کنیم".
رئیس کل بانک مرکزی در همان گفت و گو وعده داد 
که پرداخت این تسهیلات تا پایان تابستان آغاز شود؛ 
وعده ای که صدور بخشنامه الزام بانک ها به پرداخت وام 
ده میلیون تومانی از ابتدای مرداد ماه، نشان از اصرار بانک 
مرکزی برای تحقق آن داشت. سیف درباره استفاده از 
منابع قرض الحسنه برای دادن تسهیلات به کارکنان هم 
گفت: "این امر از قدیم مرسوم بوده و  در حدود 3۰ درصد 
این منابع صرف دادن تسهیلات معیشتی به کارکنان 
تمامی  که  بخشنامه شده  اکنون  ولی  می شده  بانک 
بانک ها  برای تامین معیشت کارکنان خود از منابعی غیر 
از  منابع قرض الحسنه پرداخت کنند اما موضوع  استفاده 
نظام بانکی از منابع قرض الحسنه برای دادن تسهیلات با 
سود بالا صحت ندارد".  بانک  مرکزی ۲۶ خردا ماه در 

بخشنامه ای تمام بانکها و موسسات اعتباري را موظف کرد 
امکانات لازم براي شروع پرداخت تسهیلات قرض الحسنه 
ازدواج یکصد میلیون ریالي براي هریک از زوجین را 
حداکثر از ابتداي مرداد ماه سال جاري فراهم کنند و 
پرداخت آن را در اولویت قرار دهند. در همین حال اما 
برخی بانک ها مانند بانک ملت و صادرات اعلام کردند 
که برای پرداخت وام ده میلیون تومانی منتظر موعد اول 
مرداد ماه نمی مانند و پرداخت را آغاز می کنند، گرچه 
برخی این اقدام را مانور تبلیغاتی مدیران عامل وقت این 
دو بانک برای رهایی از فشار انتشار فیش های حقوقی می 
دانستند؛ اقدامی که البته مؤثر واقع نشد. امروز اول مرداد 
ماه و بنا بر بخشنامه بانک مرکزی بانک ها باید از فردا 
پرداخت وام ۱۰ میلیون تومانی ازدواج را آغاز کنند، باید 
منتظر ماند و دید آیا این بخشنامه هم مانند بخشنامه های 
فراون دیگر به اما و اگر می خورد یا بانک ها برای اجرای آن 

همکاری می کنند؟

پرداخت وام ده میلیونی ازدواج باید از امروزآغاز شود

بانکهاچقدرهمکاریمیکنند؟

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد واملاک ثبت جعفریه 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به 

شرح ذیل تایید نموده اند :
1- رای شماره  139460330005002643 - 94/12/26 کلاسه 
1391114430005000622 آقای محمدرضا بهمن فرزند حسین به 
کدملی 0385688172 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 291/60 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

یداله فارسی
کلاسه   95/3/24 - شماره  139560330005000607  رای   -2
1395114430005000007 آقای علی مرادبیگلو فرزند علی اکبر به 
کدملی 0370710266 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 880 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

حسنقلی مرادبگلو
کلاسه   95/3/25 - شماره  139560330005000616  رای   -3
فرزند  اسماعیلی  مجیدرضا  آقای   1394114430005000071
ابوالحسن به کدملی 0370460091 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که درآن احداث بنا شده بمساحت 2000 مترمربع درقسمتی 
ازپلاک136/2 اصلی )3/2مکرر سابق(بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نوخریداری از محمدحسین بافرانی
کلاسه   95/3/24 - شماره  139560330005000608  رای   -4
1395114430005000009 آقای ابوالفضل مرادبیکلو فرزند حسینعلی 
به کدملی 0383096049 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 1073 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

حسینقلی مرادبیگلو
کلاسه   95/3/24 - شماره  139560330005000609  رای   -5
1395114430005000008 آقای روح اله مرادبکلو فرزند احمد به 
کدملی 0385695861 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 510 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

احمدمرادبیگلو
کلاسه   95/2/28 - شماره  139560330005000490  رای   -6
1394114430005000136 آقای ابوالفضل محمدی فرزند صفر به 
کدملی 0385679394 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

ابوالقاسم شکراللهی
کلاسه   95/3/13 - شماره  139560330005000578  رای   -7
1392114430005000132 آقای محمدمهدی مرادبیگلو فرزند علی 

اکبر به کدملی 0371405866 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 628 مترمربع در 
قسمتی از پلاک55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی غلامرضا مرادبگلو
کلاسه   95/3/16 - شماره  139560330005000591  رای   -8
به  علی  فرزند  صالحی  یعقوب  آقای   1391114430005000783
کدملی 0385697627 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 38 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

عبداله محمدی
کلاسه   95/1/23 - شماره  139560330005000182  رای   -9
1391114430005000733 آقای ناصر اکبری فرزند محمد به کدملی 
0386787433 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده بمساحت 152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش 
جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی سیدیداله 

موسوی
10- رای شماره  139560330005000540 - 95/3/10 کلاسه 
به  رسول  فرزند  محمدی  علی  آقای   1391114430005000779
کدملی 0385690916 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 196/65 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

امامقلی محمدی
11- رای شماره  139560330005000186 - 95/1/23 کلاسه 
به  علی  فرزند  ساربان  حسین  آقای   1391114430005000632
کدملی 0385273610 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 200 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

عبداله محمدی
کلاسه   95/2/30- شماره  139560330005000495  رای   -12
1391114430005000719 آقای رسول بیگ محمدی فرزندعلی 
حسین به کدملی 0386335958 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
که درآن احداث بناشده بمساحت152مترمربع درقسمتی از پلاک55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم باراضی گازران نوخریداری ازمالک رسمی 

امامقلی محمدی
13- رای شماره  139560330005000538 - 95/3/10 کلاسه 
1391114430005000550 آقای ابوالفضل عروجی فرزند خداوردی 
به کدملی 0383037311 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده بمساحت 125/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم باراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

عبداله محمدی
14- رای شماره  139560330005000487 - 95/2/26 کلاسه 
1395114430005000004 آقای جواد اکبری فرزند محمدعلی به 
کدملی 0384858511 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 177/90 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی امامقلی محمدی
15- رای شماره  139560330005000488 - 95/2/26 کلاسه 
1395114430005000005 آقای عباس اکبری فرزند محمدعلی 
به کدملی 0386783731 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده بمساحت 177/90 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی امامقلی محمدی
16- رای شماره  139460330005002649 - 94/12/26 کلاسه 
1394114430005000026 آقای عباس بدخشانی فرزند غلامعلی به 
کدملی 0383096804 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 54/47 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

علی اکبرجوکار
17- رای شماره  139460330005002648 - 94/12/26 کلاسه 
1394114430005000027 آقای عباس بدخشانی فرزند غلامعلی 
به کدملی 0383096804 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده بمساحت 172/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی علی اکبرجوکار
18- رای شماره  139560330005000542 - 95/3/10 کلاسه 
1391114430005000745 آقای ابوالفضل بهنیازاده فرزند اسداله 
به کدملی 0385696833 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده بمساحت 147/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی امامقلی محمدی
19- رای شماره  139560330005000192 - 95/1/24 کلاسه 
فرزند  مرفه  هاشمی  محمد  آقای   1391114430005000660
رمضانعلی به کدملی 5029567267 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در قسمتی از 
پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی احمدمرادبگلو
20- رای شماره  139560330005000514 - 95/2/30 کلاسه 
1394114430005000062 آقای حجت اله چهره فرزند محمد به 
کدملی 0386779058 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 147/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی امامقلی محمدی
21- رای شماره  139460330005000753 - 94/7/20 کلاسه 
فرزند  موسوی  سیدابراهیم  آقای   1391114430005000464

سیدمحمود به کدملی 0383094801 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 444 مترمربع در قسمتی از 
پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

سیدمحمودموسوی
22- رای شماره  139460330005000751 - 94/7/19 کلاسه 
فرزند  موسوی  سیدابراهیم  آقای   1391114430005000461
سیدمحمود به کدملی 0383094801 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 426/50 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم باراضی گازران نو خریداری از 

سیدمحمودموسوی
23- رای شماره  139560330005000493 - 95/2/29 کلاسه 
1392114430005000027 آقای حسن عزیزی فرزند عبدالله به 
کدملی 0383042585 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده بمساحت 184/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی یداله فارسی
24- رای شماره  139560330005000600 - 95/3/18 کلاسه 
به  کریم  فرزند  اکبری  حسن  آقای   1392114430005000081
کدملی 3990387375 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 200 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

عبداله محمدی
25- رای شماره  139560330005000606 - 95/3/23 کلاسه 
1395114430005000056 آقای ابوالفضل جلالی فرزند محمدرضا 
به کدملی 0373237510 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده بمساحت 376 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

امامقلی محمدی
26- رای شماره  139560330005000190 - 95/1/24 کلاسه 
1391114430005000337 آقای ابوالفضل برزو فرزند مستعلی به 
کدملی 0383103967 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 395/67 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم باراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

ابوالقاسم شکراللهی
27- رای شماره  139560330005000611 - 95/3/25 کلاسه 
1394114430005000080 آقای حسین لطیف فرزند ابراهیم به 
کدملی 0386784965 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 155/25 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی عبداله محمدی
کلاسه   95/3/18- شماره  139560330005000602  رای   -28
به  محمود  فرزند  رهنما  مریم  خانم   1394114430005000054
کدملی 0383095549 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده بمساحت 295/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی علی اکبرجوکار
کلاسه   95/2/0-  139560330005000499 شماره   رای   -29
به  حسین  فرزند  باختر  مسلم  آقای   1392114430005000019
کدملی 0383095948 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده بمساحت 217/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

سیدمحمودموسوی
30- رای شماره  139560330005000614 - 95/3/25 کلاسه 
1395114430005000016 آقای علی امیری فرزند محمدموسی به 
کدملی 6479603613 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 78/58 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

احمدلطیف
کلاسه   95/3/16- شماره  139560330005000593  رای   -31
1394114430005000067 آقای علی امیری فرزند محمدموسی به 
کدملی 6479603613 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 175/80 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی احمدلطیف
32- رای شماره  139560330005000613 - 95/3/25 کلاسه 
1392114430005000066 آقای حمید امیری فرزند محمدموسی 
به کدملی 6479600258 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده بمساحت 324/40 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی احمدلطیف
33- رای شماره  139560330005000589 - 95/3/16 کلاسه 
1392114430005000073 آقای یدالله چهره نما فرزند اسمعیل به 
کدملی 0383093465 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 392/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی یداله خان فارسی
34- رای شماره  139560330005000574 - 95/3/13 کلاسه 
1391114430005000638 آقای علی اوسط اکبری فرزند ابوالفتح به 
کدملی 0383100275 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

رمضان جوکار
35- رای شماره  139560330005000184 - 95/1/23 کلاسه 
فرزند  صفری  جواد  محمد  آقای   1391114430005000683
محمدعلی به کدملی 0384694667 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 153 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم باراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی سیدمحمودموسوی
36- رای شماره  139560330005000497 - 95/2/30 کلاسه 
1392114430005000095 آقای علی جوکار فرزند مسیب به کدملی 
0386787220 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده بمساحت 198 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش 
جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی رمضان 

جوکار
37- رای شماره  139560330005000052 - 95/1/15 کلاسه 
به  قربان  فرزند  همتی  علیرضا  آقای   1391114430005000666
کدملی 0383099234 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده بمساحت 203/17 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی عبداله محمدی
38- رای شماره  139560330005000656 - 95/4/12 کلاسه 
1395114430005000010 آقای حسن صفری فرزند محمود به 
کدملی 0383099412 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده بمساحت 289/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی قلی محمدی
39- رای شماره  139560330005000658 - 95/4/13 کلاسه 
1393114430005000017 آقای حسین چراغی فرزند محمد به 
کدملی 0383105961 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 300 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 
بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

سیدحسن سجادی
و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء موعد مقرر 
سندالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی ، مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی ، تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار آگهی 
نوبت اول ، اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم ، و 
رسید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند ، لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع ازمراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشار اول  : روز سه شنبه مورخ 1395/4/15
تاریخ انتشار دوم  : روز شنبه مورخ 1395/5/2 
محمدرضا خدایاری
رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های  
فاقد سند رسمی اداره ثبت اسنادواملاک جعفریه



و  ورزش  وزارت  قهرمانی  و  ورزش حرفه ای  معاون 
جوانان با اشاره به وضعیت خوب و آماده کاروان اعزامی 
ایران به بازیهای المپیک ریو گفت: امیدوارم که در این 
دوره شرایط بهتری نسبت به دوره های قبل از نظر مدال 

آوری داشته باشیم.
 دکتر نصرالله سجادی در برنامه "ورزش و مردم" 
در رابطه با مراسم بدرقه کاروان  المپیک و پارالمپیک  
با حضور رییس جمهور، وزیر ورزش  و جوانان و کلیه 
روسای فدراسیون های ورزشی، افزود: بازی های المپیک 
و پارالمپیک از جمله رویدادهای بزرگ ورزشی است 
اعزام  از  قبل  مراسم  این  برگزاری  می کنم  فکر  که 
کاروان به این بازی ها انگیزه خوبی برای ورزشکاران بود. 
خوشبختانه در این مراسم که با حضور دکتر روحانی، 
رییس جمهور، کلیه مسئولان و همه روسای المپیکی و 
غیر المپیکی برگزار شد، مراسم بسیار خوبی بود و تاثیر 
بسیار خوبی روی انگیزه و روحیه ورزشکاران، مربیان و 

مسئولان ورزشی کشور داشت.
وی در پاسخ به این پرسش که اولین گروه اعزامی 
به ریو چه رشته های خواهند بود، توضیح داد: طبق 
برنامه ریزی صورت گرفته شده به جز رشته های تیمی 
که مدت زمان زیادی را در ریو خواهند بود در رشته های 
انفرادی حداقل زمان پیش بینی شده سه تا چهار روز 
خواهد بود. از طرف دیگر با توجه به اختلاف ساعت 
بین تهران و ریو که این اختلاف ساعت تقریبا هشت 
و نیم ساعت است و ما از برزیل جلوتر هستیم، به ازای 
هر یک ساعت تیم های ما باید ۲4 ساعت زودتر راهی 
ریو شوند. در واقع هر تیمی باید ۶ تا هفت روز زودتر 
از شروع رقابت های خود در این بازی ها حضور داشته 
باشند. تیم ها زمان رفت در ۱8 گروه و در زمان برگشت 
با ۱۷ گروه باز خواهند گشت. ضمن این که پرواز برخی 
از رشته ها با دو پرواز و برخی دیگر از رشته ها با سه پرواز 

انجام خواهد شد.
سجادی خاطر نشان کرد: من تصور می کنم که در 
شرایط فعلی تمام فدراسیون ها و تیم های اعزامی در 
شرایط بسیار خوبی به سر می برند و از ۱4 رشته اعزامی 
ما تقریبا در سه، تا چهار رشته شانس کسب مدال نداریم. 
در این دوره هم فدراسیون ها و هم مربیان با تجربه و 
میدان دیده هستند و اکثر آنها تجربه حضور در بازی های 
آسیایی و  المپیک را دارند. می توانم بگویم که در این 
دوره تیم های اعزامی در حالت استثنایی و خوبی به سر 
می برند و من خود که از نزدیک شاهد تمرینات بودم و 
به اردوها سر می زدم می دیدم که چقدر امیدوارانه و با 
جدیت کار می کنند. حتی طی یک تمریناتی که حضور 
داشتم یکی از روسای فدراسیون ها به من گفت باید برای 
ورزشکاران قربانی کنید تا چشم نخورند. این نشان می 
دهد که چقدر شرایط ما خوب است. امیدوارم این شرایط 
به همین منوال در ریو حفظ شود و ورزشکاران ما بتوانند 

در برزیل خوش بدرخشند.
معاون ورزش حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش  و 
جوانان در ادامه اضافه  کرد: من در اکثر دوره های  المپیک 
حضور داشتم و می دانم که مدال المپیک در تاریخ هر 
کشوری به نام قهرمانان ثبت می شود نه مربی و رییس 
فدراسیون. ما تا به امروز بعد از انقلاب تاکنون ۶۰ مدال  
المپیک کسب کرده ایم که البته تعداد آنها زیاد نیست، 
۱۵ مدال طلا، ۲۰  نقره و ۲۵ برنز. ما اگر بخواهیم پانزده 
برد. الان  را نمی  را بشماریم زمان زیادی  مدال طلا 
خوشحال هستم که شرایط تیم ها بسیار خوب و حمایت 

خوبی از آنها به عمل آمده است.
وی در پاسخ به این پرسش که در حال  حاضر آیا 
خیر؟  یا  هستید  هماهنگ  المپیک  ملی  کمیته  با 
خاطرنشان کرد: تمام تلاش ما بر این است که همه برای 
موفقیت تیم ها کمک کنیم و هیچ مشکلی وجود ندارد. 
در این دوره نیز آنچه که در شورای معاونان وزارت ورزش 
و جوانان و ستاد بازی ها درخواست شد تصمیم بر این 
بود که یک فرد جوان تری سرپرستی کاروان را بر عهده 
بگیرد. اصغر رحیمی که در حال  حاضر سرپرست کاروان 
اعزامی به بازی های  المپیک است،  فرد آشنا به این کار 
است و در دو دوره بازی های  المپیک و بازی های آسیایی  
حضور داشته است. بنابراین هیچ مشکلی با حمایت 

فدراسیون ها در این دوره   وجود نخواهد داشت.  
که  پرسش  این  به  پاسخ  در  هم چنین  سجادی 
پیش بینی شما از تعداد مدال ها در این دوره چیست؟ 
خاطر نشان کرد: من موافق این قضیه نیستم که بخواهیم 
اعداد و ارقام را در رسانه ها مطرح کنیم، اما آنچه که 
مسلم است در رشته های کشتی آزاد و فرنگی، تکواندو 
و وزنه برداری با توجه به  حضور زیادی که در بازی های 

المپیک داشته ایم، مطمئنم این دوره یکی از بهترین 
دوره ها از نظر کیفیت حضور خواهد بود. در حقیقت این 
میدان مسابقه است که وضعیت ما را مشخص می کند. ما 
نمی توانیم شرایط را رقم بزنیم. من می دانم که نسبت به 

دوره های گذشته شرایط ما خیلی خوب است.
وی ادامه داد: با تک تک مربیان نیز که صحبت می کنم 
آنها نیز بر این باورند حتی با یکی از مربیان که سه ماه 
پیش صحبت می کردم اعتقاد داشت ما باید ورزشکاران 
خود را از نظر ذهنی آماده کنیم. از نظر فنی و مهارت های 
تکنیکی مشکل خاصی ندارند و باید آنها را از نظر ذهنی 
آنها را برای  المپیک ریو آماده کنیم. مربیان ما تا این حد 
توجه دارند. من فکر می کنم که بچه های ما در آمادگی 
بسیار خوبی به سر می برند و از انگیزه بالایی برخوردار 
هستند. حتی در سایر رشته ها نیز مثل تکواندو که در 
حال  حاضر سه تکواندوکار آقا و کیمیا علیزاده و هم چنین 
در رشته تیراندازی و دوومیدانی یکی، دو ورزشکار بسیار 
خوب داریم. در رابطه با رشته تیر وکمان باید بگویم که ما 
در ریکرو هنوز نتوانسته ایم در سطح جهان مطرح شویم 
و در آسیا نیز مشکل داریم. البته کامپوند رشته مدال 
آوری است، اما هنوز  المپیکی نیست. تیم های ما در حال  

حاضر خوب هستند و کار می کنند.
معاون ورزش حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش  و 
جوانان خاطرنشان کرد: ما در رشته والیبال فکر نکنید 
که زنگ تفریح سایر تیم ها خواهیم بود. البته اکثر رقیبان 
ما در بازی های المپیک ریو که حضور دارند چهار تا پنج 
دوره در المپیک های قبلی حضور داشتند و قهرمانان 
لیگ جهانی و جهانی هستند. آنها باید با چنین تیم هایی 
رقابت کنند. البته والیبالیست های ما بی انگیزه نیستند و 
با وجود این که برای اولین بار به المپیک می روند من 
مطمئن هستم که شرایط بسیار خوبی را در ریو خواهند 
داشت و این برای آینده خود والیبالیست ها خوب خواهد 
بود ضمن این که والیبالیست های ما تا به امروز بهترین 
بازی های تدارکاتی را انجام داده اند و هشتم مرداد ماه 
راهی ریو خواهند شد تا با تیم  ملی برزیل که در حال  
حاضر پنج تا ۶ مدال  المپیک دارند دو دیدار تدارکاتی 

قبل از شروع بازی های المپیک داشته باشند.
وی هم چنین درباره این که کدام یک از رشته ها در  
المپیک ریو مدال آور خواهند بود، گفت: رشته های 
کشتی، وزنه برداری و تکواندو قطعا مدال  آور هستند. بقیه 
رشته ها هم در شرایط خوبی به سر می برند. البته این 
را هم باید در نظر بگیریم که رقابت رشته هایی که در 
آن امید به کسب مدال داریم از هفته  دوم آغاز می شود 
که امیدوارم نمایندگان ایران بتوانند مدال های خوبی 
را کسب کنند و مردم خوشحال شوند. من باید نکته 
دیگری هم بگویم مبنی بر این که ۶3 سهمیه ایران 
از ۲۰ استان است که این پراکندگی سهمیه ها در کل 
کشور را نشان می دهد و بیشتر استان ها در  المپیک 

ریو نماینده دارند.
سجادی در پاسخ به این پرسش که فکر می کند 
از چه زمانی در رشته های پایه و پر مدال مانند شنا و 
ژیمناستیک صاحب مدال  المپیک خواهیم شد، تصریح 
کرد: ما در این مورد باید با واقعیت روبرو شویم. ابتدای 

این سوال را دارم که آیا که تمام کشورهای دنیا در همه 
رشته های ورزشی صاحب مدال هستند؟ در  المپیک 
در همین دو رشته شنا و ژیمناستیک تمام کشورهای 
دنیا نمی توانند مدالی را کسب کنند. ما اگر بخواهیم در 
این رشته ها صاحب مدال شویم، می توانیم، اما نیاز به 
برنامه ریزی و از همه مهم تر نیاز به سرمایه گذاری زیاد 
دارد. با توجه به شرایط بودجه ای و اقتصادی کشور تنها 
توانسته ایم این تیم ها را آماده و راهی المپیک کنیم. برای 
مدال آوری در رشته های پایه و پر مدال به کار ۱۲ تا ۱۶ 
ساله نیاز است و از همه مهمتر تجهیزات و امکانات نیز 

فراهم باشد.
او ادامه  داد: اکنون سیاست وزارت ورزش  و جوانان در 
طی این دو سال این بوده که بر روی بحث استعدادیابی 
در رشته های پایه و پر مدال در سطح آسیا کار کند و نگاه 
ما فعلا این است که این رشته ها در سطح آسیا مطرح 
شود. البته این گونه نیست که در بازی های آسیایی دوره 
بعد مثلا در رشته دوومیدانی ۲۰ مدال بگیریم و فعلا 
داریم روی آنها کار می کنیم.  فکر می کنم بهتر است 
در مورد بحث مدال آوری در رشته های پایه و پر مدال 
این گونه صحبت کنیم که چقدر نیاز به منابع )مالی، 
انسانی، تجهیزات و امکانات و مدیریت( داریم. از طرفی 
کار کردن بر روی آن ضرورت دارد یا خیر. تمام این موارد 

جای بحث دارد.
سجادی در ادامه گفت وگو در پاسخ به این پرسش 
که  چقدر تصور می کنید تیم  ملی روسیه از حضور 
در  المپیک به خاطر بالا بودن دوپینگ محروم شود، 
اظهار کرد: در طی دو سال گذشته روی مساله دوپینگ 
به ویژه  رشته های المپیکی به دقت کار کرده ایم و این 
مساله  را پیگیری کردیم که تنها بحث دوپینگ روی 
نمونه گیری نباشد. اولویت اصلی ما آموزش ورزشکاران 
و مربیان و برپایی کارگاه هایی در خصوص دوپینگ و 
انتشار بروشورهایی در این زمینه بوده است تا ورزشکاران 
را با مسائل دوپینگ آشنا کنیم. حتی لیستی از داروها 
و آنهایی که تقویتی هستند و احتمال دوپینگ بودن 
آنها زیاد است، بر اساس گزارشی که از وادا گرفته ایم 
در اختیار ورزشکاران قرار دادیم تا کاملا شناخت کاملی 
نسبت به لیست داروهای ممنوعه داشته باشند. ضمن 
این که ستاد ملی مبارزه با دوپینگ هر ماه جلسه ای 
در این زمینه داشته است و آخرین جلسه این ستاد با 
حضور محمود گودرزی، وزیر ورزش  و جوانان برگزار 
خواهد شد. البته این که روسیه از حضور در المپیک ریو 
به خاطر بالا بودن آمار دوپینگش محروم شود هنوز به 

طور قطعی اعلام نشده است.
معاون ورزش حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش  و 
از  یکی  روسیه  کرد:  نشان  خاطر  ادامه  در  جوانان 
کشورهایی است که در  المپیک گذشته مقام سوم را 
به دست آورده است و شانس مدال آوری این تیم در  
المپیک زیاد است. این که در  المپیک حضور داشته 
باشد یا خیر هفته  آینده به طور قطعی اعلام خواهد شد.

وی در خصوص شروع رقابت های لیگ برتر فوتبال 
خاطر نشان کرد: نصب 4۵ هزار صندلی در ورزشگاه 
آزادی کار بسیار سختی است و من از تماشاگران این 

درخواست را دارم که این صندلی ها متعلق به آنها است. 
ممکن است از شکست تیم محبوب خود ناراحت شوند 
و یا به خاطر ناداوری  که البته به اعتقاد من این مساله 
را نمی توانیم اسم آن را ناداوری بگذاریم و برخی اوقات 
ناراحتی خود تماشاگران از داوران است که بخواهند 
زمین  به  را  آن  و  کنند  خراب  را  خود  صندلی های 
پرتاب  کنند. این رفتار نادرستی است و ممکن است که 
آسیب های جانبی نیز به دنبال داشته باشد. ما باید بتوانیم 
در این بخشی کار کنیم تا ضمن کنترل تماشاگران خود 
به آنها آموزش لازم را بدهیم  که این صندلی ها متعلق 
به خود آنها است. حتی اگر داور اشتباه کرده باشد و 
یا تیم محبوبشان با شکست مواجه شده باشد بخشی 
است که به آن رسیدگی می کند. نباید هر کسی خود 
تصمیم بگیرد و حکم صادر کند. امیدوارم که طبقه دوم 
ورزشگاه آزادی هر چه  سریع تر افتتاح شود و تماشاگران 
از آن استفاده کنند. باید در این زمینه  کار جمعی صورت 

بگیرد و باشگاه ها و فدراسیون ها نیز بیشتر کار کنند.
سجادی خاطر نشان کرد: ما باید بر روی رفتار و 
فرهنگ تماشاگران خود بیشتر کار کنیم. من اعتقاد 
ندارم که فرهنگ غالب تماشاگران ما این گونه است. اینها  
رفتارهایی هستند که  پیش می آید و ما باید بتوانیم با 

تمرین رفتار تماشاگران خود را کنترل کنیم.

وی اضافه  کرد: هفته  پیش که در رادیو ورزش با یکی 
از مخاطبان  که در این زمینه  صحبت می کرد، ولی 
در پاسخ به این مخاطب که در کجای دنیا لیگ برتر 
بدون تماشاگر برگزار می شود؟ اظهار کرد در کجای دنیا 
تماشاگران صندلی می شکنند و آن را به زمین پرتاب 
می کنند. به داور و مربیان فحاشی می کنند به مدیران 
باشگاه ها اهانت می کنند؟ این گونه مسائل و رفتارها باید 
اصلاح شود. حتما نباید به صورت قهری باشد. بحث 
جرایم یک چیز است و سازمان لیگ و باشگاه ها باید یک 
مقدار روی رفتار تماشاگران  کار کنند تا دیگر شاهد این 

گونه مسائل نباشیم.
او در مورد اینکه گفته می شود که برخی از ورزشکاران 
بدون مربی به  المپیک ریو اعزام می شوند، تصریح کرد: 
در برخی از رشته ها یک ورزشکار وجود دارد که قرار است 
سرپرست یا مربی همراه او اعزام شود. نمی توان در کنار 
این ورزشکار سرپرست و مربی را با هم اعزام کرد، ولی 
در کل هیچ ورزشکاری را نداریم که بدون مربی باشد. 
البته این را هم بگویم که  این موضوع را فدراسیون ها 
با کمیته ملی المپیک هماهنگ می کنند. من خیلی در 
جریان جزئیات آن نیستم. با این حال اطلاع دارم که 
در مورد کادری  که قرار است در کنار تیم ها باشد با 
محدودیت مواجه هستیم.  از این رو اولویت رشته های 
مدال آور هستند. در واقع این طور نیست که از طرف 
کمیته ملی المپیک اجازه داده نشده  مربی به  المپیک 
برود،  بلکه خود کمیته  برگزاری بازی ها محدودیت هایی 
را قائل شده است. سجادی درباره این که گفته می شود 
فدراسیون دوومیدانی رییس آموزش خود را قرار است به 
بازی های  المپیک اعزام کند، افزود: من چنین موضوعی 
را نشنیده ام، اما موضوع کادر سرپرستی، مربیان، پزشک  

و ماساژوری  که قرار است به همراه تیم برود مسئولیت و 
هماهنگی آن با  کمیته ملی المپیک است.

معاون ورزش حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش  و 
جوانان در پاسخ به این پرسش که وزارت ورزش  و 
جوانان برای کسب سهمیه  و حضور در المپیک چقدر 
هزینه کرده است، گفت: ما در تفاهمنامه ای که در سال 
۱3۹4 و ۹۵ به امضا رساندیم یک محور را به کسب 
که  رشته هایی  برنامه های  انجام  و  المپیک  سهمیه 
سهمیه  المپیک گرفته اند اختصاص داده ایم و بودجه ای 
که پیش بینی شده بود را در اختیار فدراسیون ها قرار 
داده ایم. تنها درصد کمی از آن باقی  مانده است که تا 
این هفته  که در پیش است آن را پرداخت خواهیم کرد. 
بنابراین فدراسیون ها مشکل مالی نداشتند. ما در سال 
۹4 نزدیک به ۲۵ میلیارد تومان هزینه کرده ایم و برای 
سال ۹۵ نیز رقمی نزدیک به ۲۰ میلیارد نیز هزینه شد. 
البته برای فدراسیون ها محدودیتی قائل نشده ایم و آنها 
می توانستند از منابع دیگری برای آمادگی  و اعزام هم 

استفاده کنند.
معاون ورزش حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش  و 
جوانان در ادامه پیرامون  تعداد تست های دوپینگ انجام 
شده از تمام ورزشکاران اعزامی به بازی های  المپیک و 
پارالمپیک، خاطر نشان کرد: امسال ما حداقل یک تا دو 
بار از تمامی ورزشکاران اعزامی تست دوپینگ گرفتیم 
و حتی قبل از اعزام به مسابقات کسب سهمیه المپیک 
نیز نمونه گیری به عمل آمده است که اگر خدای نکرده 
نمونه ای مثبت بوده باشد، با ورزشکار برخورد و او را از 
شرکت در مسابقات محروم کنیم. یکی، دو مورد هم 
داشتیم که محروم شدند. برای همین دلیل در بازی های  
المپیک و پارالمپیک تلاش زیادی شده است تا ما بتوانیم 

کاروانی پاک و سالمی را راهی این بازی ها کنیم.
سجادی در رابطه با مکمل ها نیز افزود: در این خصوص 
ما برای تمامی ورزشکاران  و مربیان دوره های آموزشی 
داشتیم که از چه نوع مکمل هایی استفاده کنند و حتما 
نظر پزشک و مسئول تغذیه را برای استفاده از هر گونه 
مکمل جویا شوند تا تقلبی نباشند، زیرا احتمال داشت 
داخل آنها مواد افزودنی وجود داشته باشد که سعی 
کرده ایم با آموزش های لازم به ورزشکاران بفهمانیم که 
باید در هر صورت برای استفاده از هر گونه دارو یا هر 
مکملی باید با پزشک مربوطه مشورت کنند تا وی آن 
را تایید کند. البته داروهایی برای درمان استفاده می شود 
که در این زمینه نیز باید ورزشکار در ابتدا نظر پزشک 
را جویا شود و اگر پزشک آن را تایید کرد، مشکلی برای 

ورزشکار وجود ندارد.
کاروان  روانشناس در کنار  با حضور  رابطه  وی در 
اعزامی به بازی های  المپیک، خاطرنشان کرد: به اعتقاد 
فناوری،  به  مربوط  مسائلی  المپیک  بازی های   من 
است که  مهارت های مختلفی  و  تکنیک های جدید 
ورزشکار در طی بازی ها یاد می گیرد. به ویژه  در رشته های 
که امید زیادی برای کسب مدال دارند مطمئن باشید که 
ورزشکارانی هستند با تجربه بالا  و چون مسابقا مختلفی 
را دیده اند این طور نیست که از نظر مسائل روحی - 
روانی دچار استرس و اضطراب شوند. ضمن این که تیمی 
که در کنار آنها قرار دارد بدون شک آنها را از نظر بعد 
روانشناختی برای شرکت در بازی های  المپیک آماده 
کرده است.  خیلی از تیم ها به این مساله فکر نمی کنند 
که حتما روانشناس در کنار آنها باشد. مهارت های روانی 
همانند مهارت های فنی - تکنیکی و جسمانی باید در 
طی یک مدت زمان مشخصی به ورزشکار آموزش داده 
شود تا ضمن این که از نظر مهارت های فنی و تکنیکی 
خود را آماده می کند از نظر مهارت های روانشناختی نیز 
برای شرکت در چنین رویدادهای مهمی آماده کرده 
باشد. قطعا این گونه مهارت ها با حرف و صحبت کار 
ساز نیست.  باید ورزشکار این گونه رفتارها را از قبل یاد 
گرفته و تمرین کرده باشد. بنابراین در این دوره از بازی ها 

هیچ روانشناسی همراه کاروان اعزام نخواهد شد.
معاون ورزش حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش  و 
جوانان در پایان به جلسه ای که هفته  گذشته وزیر ورزش  
و جوانان، رییس کمیته ملی المپیک، پارالمپیک، معاونان 
وزارت ورزش  و جوانان و مدیران سازمان صدا و سیما 
داشته اند، اشاره کرد و افزود: همه تشکیلات تلاش شان 
بر این است تا فضای خوب و با نشاطی را در زمان باقی  
مانده برای کاروان اعزامی فراهم کنند و با حمایت از 
ورزشکاران اعزامی سعی کنند تا ورزشکاران با خیال 
آسوده و راحتی در این بازی ها حضور داشته باشند. من 
از تمامی رسانه ها و خبرنگاران می خواهم که آنها نیز ما را 

در این مسیر کمک  کنند.

بازیکن پیشین تیم های پرسپولیس و استقلال گفت: اجازه دهید در این فوتبال فراموش شوم، 
چون دوست ندارم وارد آن شوم.

 یک زمانی روی جلد بسیاری از روزنامه، هفته نامه و مجلات ورزشی بازیکنی بود که با انتقالش 
از پرسپولیس به استقلال حاشیه ساز شد. مهدی هاشمی نسب با وجود اینکه روزی ستاره فوتبال 
ایران بود، امروز تیمی ندارد و از بیرون گود تماشاگر اتفاقاتی است که در فوتبال پرهیاهوی 
کشورمان رخ می دهد. به بهانه اینکه در آستانه آغاز لیگ شانزدهم قرار داریم، قصد داشتیم با 
او صحبت کنیم، اما مسیر صحبت های بازیکن پیشین پرسپولیس و استقلال به سمت دیگری 

رفت و اعلام کرد که می خواهد در این فوتبال فراموش شود.
هاشمی نسب در گفت وگو با تسنیم در مورد شرایط استقلال و پرسپولیس و خودش 

حرف هایی را زد که در زیر می خوانید:
 به نظرت کدام تیم  ها مدعی اصلی قهرمانی لیگ برتر هستند؟

از الان نمی توان پیش بینی دقیقی کرد. آیا سال گذشته کسی تصور می کرد استقلال 
خوزستان قهرمان لیگ شود؟ بنابراین پیش بینی خیلی سخت است، اما روی کاغذ تراکتورسازی 
با توجه به مهره هایی که گرفته، مدعی اصلی قهرمانی است. جدا از استقلال و پرسپولیس که 
همیشه مدعی هستند و امسال هم خواهند بود، سپاهان را هم نباید نادیده گرفت. این تیم در 
سال های گذشته ثبات مدیریتی داشته و چند قهرمانی در کارنامه خود ثبت کرده است. از طرفی 
ذوب آهن نیز تیم خوبی دارد. شاگردان یحیی گل محمدی بازی ۲ بر صفر باخته در سوپرجام 
را با نتیجه 4 بر ۲ به سود خود تمام کردند. همچنین باید اشاره ای هم به تیم های فراز کمالوند 
و رسول خطیبی کرد که تیم های خوبی ساخته اند. امیدوارم با توجه به یارگیری تیم ها، شاهد 

بازی های زیبایی باشیم.
 از میان پرسپولیس و استقلال کدام تیم را مدعی می دانی؟

تاکتیک تیم برانکو را می شناسیم. پرسپولیس برانکو سال گذشته بدون ستاره خوب و 
هماهنگ بازی کرد. استقلال هم خوب یارگیری کرده است و حضور علی منصور)منصوریان( 
می تواند به این تیم کمک کند. اگر اطرافیان باشگاه استقلال بگذارند منصوریان آرامش داشته 
باشد، او می تواند با استقلال موفق شود. تقابل برانکو و منصوریان با توجه به تیم هایی که دارند، 
باعث خواهد شد امسال دربی خوبی ببینیم. به لحاظ مهره، کفه ترازو به نفع استقلال است، اما 

چون تاکتیک این تیم را ندیده ایم، نمی توانیم به صورت قطعی در مورد آن صحبت کنیم.
 بحث این روزهای فوتبال ایران، تغییر فرهنگ تماشاگران پرسپولیس و استقلال 
است که در ورزشگاه ها و صفحات مجازی به همدیگر توهین کرده یا ناسزا می گویند. 

چه صحبتی در این زمینه داری؟
از مدیران این دو باشگاه بپرسید که فرهنگ سازی را انجام می دهند یا خیر. ما در این فوتبال 
جایگاهی نداریم که صحبت کنیم. اگر سؤال فنی دارید، در خدمت تان هستم، ولی در این زمینه 
صحبت نکنم، بهتر است. مگر نمی گوییم بهترین تماشاگران دنیا را داریم؟ این بهترین ها اما در 
صفحه شخصی لیونل مسی و کریستین رونالدو توهین می کنند. برخی از تماشاگران چطور به 
خودشان اجازه داده اند در صفحه شخصی مسی و رونالدو توهین کنند؟ آقا، بهتر است بی خیال 

شوید و از من این سؤال ها را نپرسید. من جایگاهی در این فوتبال ندارم که حرف بزنم.
 چرا فکر می کنی جایگاهی نداری؟

در این فوتبال پهلوان زنده را عشق است. خیلی از دوستان می گویند هاشمی نسب دلش پُر 
است، ولی کاری نمی کند. اشکالی ندارد، من می روم گردنم را می شکنم و چاپلوسی می کنم تا 

دل تان خنک شود، اما من اهل چاپلوسی نیستم.

 چرا هیچ نامی از هاشمی نسب در این فوتبال نیست؟
همان طور که گفتم پهلوان زنده را عشق است. در این فوتبال، عده ای هستند که احترام 
زیادی دارند و سالم کار می کنند، اما دشمن هم دارند. یکی از آنها علی دایی است. دایی باج 
نمی دهد و چاپلوس نیست. دایی نمی تواند بیرون از فوتبال باشد، چون اسم دارد و برای فوتبال 
زحمت کشیده است. دایی را مثال زدم، اما چند درصد آدم هایی را داریم که سالم کار می کنند؟ 
آیا احمدرضا عابدزاده و خداداد عزیزی حق شان نیست در این فوتبال باشند؟ امثال مهدی 

مهدوی کیا و وحید هاشمیان از امثال من جلوتر هستند، اما در این فوتبال نیستند. 
بروید تحقیق کنید برخی از مربیان چطور در این فوتبال دوام می آورند. 

این آدم ها مدام از این تیم به آن تیم می روند و اگر فردی هم آنها را 
برکنار کند، نیم فصل نشده یک تیم دیگری می گیرند. همه چیز در 
این فوتبال زد و بند شده است. همه ما این آدم ها را می شناسیم. من 

هم راه این کار را بلد هستم، اما نمی خواهم این طوری دلی از عزا در 
بیاورم و به هر قیمتی حاضر نیستم کار کنم.

فراموش  مردم  ذهن  از  بمانی،  بیرون  اگر  نمی کنی  فکر   
می شوی؟

بگذارید در این فوتبال فراموش شوم. برخی از 
با من تماس می گیرند و  دوستان رسانه 

برخی  و  برخی مواقع جواب می دهم 
مواقع هم حوصله پاسخ دادن ندارم. 
الان هم نمی دانم چرا پاسخ شما را 
دادم. از همه رسانه ها می خواهم با 
من در مورد فوتبال صحبت نکنند، 

فراموش شوم. مگر  از خدا می خواهم  چون 
قرار است زندگی من در این فوتبال بچرخد؟ 

من هر چیزی خواسته ام، به دست آوردم و اکنون 
می خواهم فراموش شوم. بله، یک روزی دوست 

داشتم فوتبالیستی مثل مجتبی محرمی شوم و خدا 
را شکر به خواسته هایم رسیدم. چیزی نبوده که آرزو به دل 

بمانم و در حال حاضر زندگی ام را می کنم، اما دوست ندارم وارد این فوتبال شوم. اگر قرار 
باشد، برای وارد شدن به فوتبال، بالادستی ام را ببینم، مسلماً لطمه می خورم. من این جور 
آدمی نیستم. اگر همین »چندرغاز« را نداشتم، مانند هفتاد میلیون ایرانی دیگر می رفتم 

کار می  کردم.
 شاید از این سؤال ناراحت شوی، اما بودند بازیکنانی که پس از پایان دوران 
فوتبال شان به خاطر عدم توجه به آنها، رو به مواد مخدر آورده و حتی کارتن خواب 

هم شده اند ...
اصلًا بگذارید کارتن خواب شوم. اگر این اتفاق برای من بیفتد، حقم بوده است. اگر به فکر 
خودم نباشم، لیاقت من کارتن خوابی است. مگر حتماً باید درآمدم از این فوتبال باشد که وارد 
آن شوم؟ اگر دنبال چیزی بودم، به خاطر بازی در تیم های پرسپولیس و استقلال به یکی از 
این تیم ها می چسبیدم تا »چندرغاز« دیگر گیرم بیاید، اما من چنین آدمی نیستم. خدا را شکر 
خاطره ای از من در ذهن مردم باقی مانده است، اما همه چیز تمام شد و رفت. آیا ما پرسپولیس 

و استقلال را درست کرده ایم که بخواهیم به این تیم ها بچسبیم؟ چرا باید مانند پیشکسوتی 
باشیم که برای نان درآوردن از باخت تیمش خوشحال می شود؟
 چه چیزی در این فوتبال برای تو عذاب آور شده است؟

هیچ موضوعی برای من عذاب آور نیست. آیا زمان جام جهانی ۹8 فرانسه پولی در کار بود، 
روزنامه، خبرگزاری، سایت و صفحات مجازی بود؟ مردم زندگی شان فوتبال بود، اما امروزه همه 
می گویند فلان بازیکن پول می گیرد تا برای تیمش بازی نکند. فوتبال ورزش جذابی است، 

اما ایراد فوتبال ما از جای دیگری است. ایراد فوتبال را سه نقطه بگذارید و تمام.
 پیش از این صحبتی در مورد مصرف مواد مخدر از سوی بازیکنان 
فوتبال کرده بودی. در این زمینه توضیح بیشتری داری که 

بدهی؟
محمود خوردبین از من خواسته که صحبتی نکنم. به حرمت 

خوردبین تصمیم گرفته ام صحبتی انجام ندهم.
»ب«  تیم  تمرینات  در  روز  دو  یکی  این  در  بگذریم،   
پرسپولیس شرکت کردی. حضورت در تمرینات این تیم 

دلیل خاصی دارد؟
من به محل زمین دانشگاه شهید بهشتی رفتم تا حسین 
عبدی را ببینم. عبدی دوست سال های دور من 
و کاپیتانم در پرسپولیس بوده است. من 
رفتم او را دیدم و تمرینی هم انجام 
دادیم. وقتی تمرین به پایان 
رسید، متوجه شدم عکس 
من منتشر شده است. 
به  متعلق  تیم  این 
عبدی است و تنها 
تمرین  هم  با 

می کنیم.
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کاشانی:

صحبت های منصوریان سوء تفاهم است!
رئیس هیات مدیره باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه به قهرمانی این تیم در لیگ فکر 
نمی کند، گفت: صحبت هایی که سرمربی استقلال درباره پرسپولیس انجام داده سوء تفاهم 

است و خیلی زود حل می شود.
جعفر کاشانی درباره ارزیابی اش از شرایط پرسپولیس قبل از شروع لیگ برتر گفت: 
شرایط تیم خیلی خوب است و مدیریت باشگاه هم با انسجام کارش را پیش می برد. 
ما فقط به دنبال نتیجه داخل زمین نیستیم و باید تلاش کنیم پرسپولیس به سمت 
باشگاهداری برود.وی درباره اینکه پرسپولیس نسبت به فصل قبل تقویت شده و هواداران 
از این تیم انتظار قهرمانی دارند، تاکید کرد: پرسپولیس سال گذشته با آن مشکلات 
توانست خودش را در جدول بالا بکشد. حالا هم شرایط خوبی داریم ولی به شخصه زیاد به 
فکر قهرمانی در زمین نیستم. من به قهرمانی خارج از زمین یعنی قهرمانی از نظر اخلاقی و 
رفتاری فکر می کنم. پرسپولیس دارد به روزهای خوب گذشته اش بر می گردد.رئیس هیات 
مدیره پرسپولیس درباره انتقاد روز گذشته علیرضا منصوریان سرمربی استقلال از علی اکبر 
طاهری سرپرست پرسپولیس و اینکه گفته بود »هر جا که ما می رویم پرسپولیسی ها هم 
می آیند« گفت: اینها نباید مسائلی باشد که بخواهیم به آن بپردازیم. زیاد راجع به این موارد 
کنجکاو نباشید! پرسپولیس و استقلال مثل شب و روز مکمل هم هستند. این صحبتها 
هم سوء تفاهم است که به زودی حل می شود چون علیرضا منصوریان از مربیان خوب 

فوتبال ما است.

تبریزی:

 از دست دادن حدادی فر اتفاقی تلخ بود
مهاجم تیم فوتبال ذوب آهن معتقد است که تیمش در فصل جدید مدعی جدی کسب 

عنوان قهرمانی لیگ برتر محسوب می شود.
مرتضی تبریزی ابتدا در مورد قهرمانی ذوب آهن در سوپرجام ایران گفت: واقعیت این 
است که قبل از این بازی تیم ما شرایطی بسیار سخت و تلخ را تجربه کرد. ما قاسم 
حدادی فر را از دست دادیم و این اتفاق بسیار تلخ بود. به سادگی نمی توان غیبت این بازیکن 
را فراموش کرد، ولی کاری از دست ما ساخته نیست. ما می خواستیم قهرمان شویم تا کمی 
از ناراحتی حدادی فر کم شود. به همین دلیل جام قهرمانی را تقدیم او کردیم.وی در ادامه 
افزود: قبل از شروع لیگ برتر یک محک جدی خوردیم. شکست دادن استقلال خوزستان 
واقعاً کار آسانی نبود. تیم ما نشان داد که پتانسیل بالایی دارد و حالا با انگیزه و روحیه 
بیشتری لیگ برتر را شروع خواهیم کرد. ما تیم خوبی داریم و فکر می کنم امسال مدعی 
جدی قهرمانی خواهیم بود. البته می دانیم کارمان سخت است، چرا که لیگ امسال بسیار 
سخت تر از لیگ فصل گذشته خواهد بود.مهاجم تیم فوتبال ذوب آهن در واکنش به اینکه 
برخی معتقدند این تیم نتوانست در فصل نقل وانتقالات عملکرد قابل قبولی داشته باشد، 
گفت: تیم ما اسکلت اصلی اش را حفظ کرد و نیازی به تغییرات زیاد نداشتیم. مطمئناً باشگاه 
و کادر فنی درایت لازم را برای تشکیل یک تیم خوب داشتند و خواهند داشت. ما امسال 

حرف های زیادی برای گفتن خواهیم داشت.

هاشمی: 

نیم ساعته با صبا قرارداد بستم
مدافع جدید تیم فوتبال صبا علت حضور خود را در تمرین روز گذشته پرسپولیس اعلام 
کرد و گفت: برای رفتن به باشگاه صبا و عقد قرارداد با این تیم منتظر امید عالیشاه بوده 

است.
میرهانی هاشمی درخصوص پیوستنش به تیم فوتبال صبا اظهار داشت: مسئولان باشگاه 
صبا صحبتی با من داشتند و گفتند که به این تیم کمک کنم من هم تصمیم گرفتم بار 
دیگر به لیگ برتر بازگردم تا بتوانم روزهای خوب خود را به دست آورم. وی ادامه داد: 
صحبت من با مسئولان صبا کم تر از نیم ساعت طول کشید و به سرعت به توافق رسیدیم؛ 
هرچند که شناختی از کادر فنی این تیم نداشتم، اما شخصیت و توانایی آنها را بالا می دانم، 
امیدوارم بتوانیم در لیگ شرایط خوبی را رقم بزنیم. مدافع فصل گذشته تیم خونه به خونه 
درخصوص بازگشتش به لیگ برتر یادآور شد: بازی کردن درلیگ برتر آسان تر از لیگ 
دسته اول است، تیم ها تاکتیکی تر بازی می کنند و از هر نظر کیفیت بالاتر است، من ۶ ماه 
در لیگ یک بازی کردم و حالا قصد دارم با توجه به انگیزه های زیادی که دارم در لیگ برتر 
باقدرت حاضر شوم. هاشمی در مورد دیر بسته شدن تیم صبا، خاطرنشان کرد: این تجربه 
را من پیش از این در راه آهن زمانی که علی دایی هدایت این تیم را برعهده گرفت، داشتم. 
خوشبختانه سه هفته ای است که تمرینات خود را شروع کرده است، من هم امروز در 
تمرینات حاضر خواهم شد، هدف ما این است که با یکدیگر هماهنگ شویم تا بتوانیم نتایج 
خوبی را رقم بزنیم.وی در مورد علت حضور روز گذشته اش در تمرین پرسپولیس گفت: 
امید عالیشاه دوست صمیمی من است و منتظر او بودم تا به باشگاه صبا برویم و قراردادم 

را امضا کنیم. به همین دلیل در تمرین سرخ پوشان حاضر شدم.

خدا را شکر که افشارزاده به مسجد نیامد!

روشن:بزرگی کوچک تر از آن است که 
من را تهدید کند

رئیس برکنار شده آکادمی باشگاه استقلال گفت:برزگی وقتی من را در باشگاه می دید 
خوب عرض ادب می کرد و حالا هم کوچک تر از آن است که من را تهدید کند.

حسن روشن در خصوص شکایت باشگاه استقلال از وی اظهار داشت: خودتان که بهتر 
می دانید من درگیر مراسم پدرم هستم و به قولی هنوز عزادارم. اگر این حرف ها هم زده 

می شود زیاد برایم عجیب نیست.
 فقط به من اجازه بدهید مراسم تمام شود.وی افزود: از آقای افشارزاده هم تشکر می کنم 
که عوامل زیرمجموعه اش چنین اقداماتی انجام می دهند و اتفاقا خداوند را شکر می کنم 

که افشارزاده به مسجد نیامد! 
روشن در خصوص اظهارات بزرگی مبنی بر اینکه از وی شکایت می کند و او باید منتظر 
عواقب مصاحبه هایش باشد، گفت: بزرگی خیلی کوچکتر از این حرف هاست که بخواهد 
از این حرف ها بزند. فقط این را بنویس او در باشگاه وقتی من را می دید به شکل دیگری 
عرض ادب می کرد حالا از این اظهارنظرها می کند؟ من چیزی نمی گویم تا مراسم تمام 
شود. فقط این را بدانید من بدون قرارداد با استقلال همکاری نمی کردم و قرارداد بستم 

که کار را در دست گرفتم.

حاج صفی به تراکتورسازی نزدیک تر شد
مدافع هافبک تیم ملی فوتبال ایران به تراکتورسازی نزدیک تر شد.

احسان حاج صفی که سه تیم بزرگ داخلی یعنی سپاهان، استقلال و ترکتورسازی 
خواهان جذب او هستند، ظاهرا در صورت منتفی شدن حضورش در اروپا به احتمال 
زیاد راهی تبریز می شود.مدافع هافبک ملی پوش فوتبال ایران به دلیل رابطه نزدیکش 
با برخی از اطرافیان باشگاه تراکتورسازی، احتمال دارد راهی تبریز شود و این در حالی 
است که باشگاه سپاهان و استقلال از مدت ها پیش خواهان او هستند. تمایل آبی های 
پایتخت به جذب حاج صفی به حدی است که منصوریان پیشتر اعلام کرده بود تا هفته 
پنجم هم منتظر این بازیکن می ماند.هرچند هنوز حضور حاج صفی در فوتبال ایران 
قطعی نشده است ولی در صورت حضور او در فوتبال داخلی، تراکتورسازی گزینه اصلی 

او محسوب می شود.

شکایت باشگاه استقلال از حسن روشن
باشگاه استقلال قصد دارد از پیشکسوت این باشگاه به دلیل اظهارات اخیرش به دادسرای 

فرهنگ ورسانه شکایت کند.
 حسن روشن که اخیراً به عنوان رئیس آکادمی باشگاه استقلال منصوب شده بود، پس 
از حضور در این سمت با تصمیماتی از جمله برکناری علی سامره از سرمربیگری امیدهای 

باشگاه حاشیه هایی برای آبی های پایتخت ایجاد کرد.
 پس از این حاشیه ها بهرام افشارزاده اقدام به برکناری روشن و انتصاب صادق ورمزیار به 
جای او کرد. روشن پس از برکناری از ریاست آکادمی باشگاه استقلال در مصاحبه هایی 
به مدیران باشگاه تاخت و همین مسئله باعث شد مسئولان این باشگاه برای پیگیری این 
صحبت ها تصمیمی جدی بگیرند. از همین رو قرار است، امروز معاون حقوقی و انضباطی 
باشگاه استقلال در دادسرای فرهنگ و رسانه حاضر شده و باتوجه به اظهارات حسن 

روشن، از این پیشکسوت باشگاه شکایت کند..

ناگویا ژاپن و نفت عراق با سوت نصیرلو

قضاوت داور ایرانی 
در فینال جام باشگاه های فوتسال آسیا

فینال رقابت های جام باشگاه های فوتسال آسیا در حالی امروز برگزار می شود که نصیرلو 
از کشورمان در این دیدار قضاوت می کند.

دیدار فینال جام باشگاههای فوتسال آسیا بین دو تیم ناگویا ژاپن و نفت عراق برگزار 
می شود که محمود نصیرلو از کشورمان به عنوان داور وسط قضاوت این دیدار را بر عهده 
دارد. کمک های نصیرلو در این دیدار از استرالیا، لبنان و امارات هستند.ناظر این دیدار از 

کشور هنگ کنگ است.

4۵ میلیارد در یک و نیم سال برای المپیک هزینه کرده ایم

سجادی:کاروانایراندرایندورهاستثناییاست

 هاشمی نسب:

 بگذارید در این فوتبال فراموش شوم
 اگر کارتن خواب شوم، لیاقتم بوده است
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یک پژوهش جدید نشان می دهد که سلول های بنیادی سرطانی در بافت چربی پنهان شده 
و این بافتها آنها را از درمانهای شیمی درمانی مصون نگه می دارند.

داشتن اضافه وزن یک فاکتور منفی برای بیماران مبتلا به سرطان محسوب شده و در 
حال حاضر محققان مرکز سرطان دانشگاه کلرادو یک دلیل قطعی را برای آن پیدا کرده اند.

آنها دریافتند که سلول های بنیادی سرطان خون می تواند در بافت چربی بیمار مخفی شده 
و این بافتها حکم یک مخفیگاه حمایتی برای این سلولهای سرطانی را داشته باشند که باعث 
می شود آنها در برابر درمانهای شیمی درمانی سرطان مقاوم شوند.هنگامی که محققان سعی 
داشتند تا با  این سلول های سرطانی از طریق شیمی درمانی مبارزه کنند، دریافتند که  آن 
دسته از سلول های بنیادی که در بافت های چربی مخفی شده بودند و از اسیدهای چرب به 
عنوان منبع انرژی خود استفاده می کردند، نسبت به سلول های بنیادی سرطانی که در خارج 
بافت چربی قرار داشتند، مقاومت بیشتری به درمان از خود نشان می دادند. این پژوهش  یکی 
از اولین مطالعاتی است که به ارزیابی بافتهای چربی به عنوان مخفیگاه و محلی امن برای 
سلول های سرطانی می پردازد.مطالعات بیشتری برای تعیین اینکه آیا داشتن بافت های چربی، 
انرژی بیشتری را برای سلول های بنیادی سر طانی فراهم می کند یا تنها فضایی بزرگ برای 

پنهان کردن آنها در برابر درمان های شیمی درمانی است، مورد نیاز است.

دستگاه ورزشی فضایی برای تناسب اندام مسافران مریخ

انتقال اطلاعات DNA انسان به ستاره ها

سلول های خورشیدی ارزان قیمت و پایدار تولید می شود
پژوهش  یک  انجام  با  کردند  تلاش  ایرانی  محققان 
آزمایشگاهی و با بهره گیری از ترکیبات نیمه هادی سه تایی، 

سلول های خورشیدی کم هزینه ای تولید کنند.
 ترکیبات نیمه هادی ترکیباتی هستند که مقاومت الکتریکی 
آن ها بسیار بیشتر از مواد هادی و بسیار کمتر از مواد عایق است. 
این ترکیبات تحت شرایط خاص می توانند به هادی جریان 

الکتریسیته تبدیل شوند.
این مواد به دو دسته  کلی نوع p و نوع n تقسیم می شوند. 
عمده کاربرد این مواد در ساخت دیود، تولید اشعه  لیزر و 
سلول های خورشیدی است. بهینه سازی خواص این ترکیبات 

می تواند عملکرد تجهیزات تولید شده از آن ها را بهبود بخشد.
امیرحسین چشمه خاور، مجری طرح با اشاره به مشکلات 
اصلی پیش روی تجاری سازی سلول های خورشیدی گفت: 
سلول های خورشیدی بدون ایجاد کوچک ترین آلودگی توانایی 

تبدیل انرژی خورشید به انرژی الکتریکی را دارا هستند.
وی ادامه داد: ولی مشکلی که تجاری شدن این سلول ها را 
با محدودیت جدی مواجه می کند، قیمت تمام شده ی بالای 
سلول و عدم پایداری آن هاست؛ از این رو در این پروژه سعی 
شده با بهره گیری از نیمه هادی های جدید، هزینه  تولید این 

سلول ها را کاهش و پایداری آن ها را افزایش دهیم.
می توان  این طرح  نتایج  از  بهره گیری  با  وی،   گفته  به 
سلول های خورشیدی با قیمت پایین تر و بازدهی بالاتر تولید 

کرد.
این محقق در ادامه به ارائه  توضیحات کامل تری در رابطه 
با نیمه رساناها پرداخت و گفت: مواد نیمه رسانا در حضور نور 
خورشید و با جذب آن جفت الکترون- حفره تولید می کنند. 

این دسته از مواد دارای دو نوار انرژی به نام ترازهای ظرفیت 
و هدایت هستند.

چشمه خاور گفت: اختلاف انرژی بین این دو تراز گاف نامیده 
می شود. هر چه مقدار این گاف انرژی کمتر باشد یعنی ماده با 
گرفتن فتون های کم انرژی تری می تواند جفت الکترون حفره 

تولید کند. اندازه  ذرات نیز تأثیر مستقیمی بر گاف انرژی دارد.
وی عنوان کرد: در این پژوهش نانوذرات نیمه هادی سه تایی 
بر پایه  مس جهت تولید سلول خورشیدی ارزان قیمت و پایدار 

استفاده شده است؛ همچنین پارامترهای تأثیرگذار بر دست یابی 
به یک مورفولوژی و گاف انرژی مطلوب مورد ارزیابی قرار 
گرفته است.این طرح در قالب رساله  دکترای دکتر امیرحسین 
چشمه خاور و با راهنمایی دکتر علیرضا محجوب از دانشگاه 
تربیت مدرس و دکتر نیما تقوی نیا از دانشگاه صنعتی شریف 
است. این رساله که با همکاری شرکت شریف سولار انجام شده، 
تحت عنوان پایان نامه ی موردنیاز صنعت به تأیید داوران ستاد 

ویژه ی توسعه  فناوری نانو نیز رسیده است.

قدرتمندترین آلیاژ فلزی دنیا ساخته شد
دانشمندان با ترکیب تیتانیوم و طلا به نسبتهای مشخص، آلیاژی ساخته اند که می توان 

آن را قدرتمندترین آلیاژ فلزی دنیا دانست.
تیتانیوم فلزی برتر در صنایع پیشرفته محسوب می شود که از آن به طرز فزاینده ای در 
تولید پروتزها و مفاصل مصنوعی استفاده می شود. این فلز بسیار مستحکم، مقاوم و غیرسمی 
است. اما حالا دانشمندان دانشگاه رایس در آمریکا با ترکیب طلا و تیتانیوم از آلیاژ فلزی 

منحصربفردی رونمایی کرده اند که مهمترین ویژگی آن استحکام خیره کننده اش است.
امیلیا موروسن که هدایت دانشمندان در این پروژه را بر عهده دارد می گوید: آنچه که ما 

تولید کرده ایم بین 3 تا 4 بار سخت تر از فولاد است.
استفاده از ترکیب مشخصی از تیتانیوم و طلا در این آلیاژ اوج هنرنمایی به کار رفته در 
تولید آن به حساب می آید. آنها در این ترکیب به ازای هر 3 واحد تیتانیوم، یک واحد طلا 

به کار گرفته اند.
این آلیاژ تا چهار برابر تیتانیوم خالص استحکام دارد. از تیتانیوم خالص در ایمپلنتهای دندانی 

و ساخت مفاصل مصنوعی استفاده می شود.
آنها برای دستیابی به این نسبت طلایی آزمایشات مختلفی را انجام داده بودند.

اکنون پیش بینی می شود از این نوآوری در بسیاری از صنایع مرتبط با فلزات پرکاربردی 
نظیر تیتانیوم استفاده شود.

بدن افراد چاق جولانگاهی
 برای سلول های سرطانی!

ناسا از یک دستگاه ورزشی رونمایی کرده که فضانوردان 
ماموریت اوریون در راه خود به مقصد مریخ می توانند برای 

تناسب اندام از آن استفاده کنند.
سفر به فضا با خطرات خاص خود همراه است. علاوه بر 
احتمال وقوع اشکالات فاجعه بار در زمان برخاست یا فرود یا 
برخورد فضاپیما با یک شهاب سنگ، خطرات دیگری نیز با 
اقامت های طولانی مدت در فضا همراه است. علاوه بر آن، آثار 
آهسته و تحلیل برنده اقامت طولانی مدت در فضای بی وزنی بر 

بدن را نباید نادیده گرفت.
اگرچه فضانوردان در ایستگاه فضایی بین المللی از فضای 
کافی برای استفاده از تجهیزات ورزشی جهت کاهش این 
تاثیرات مضر برخوردارند، اما ماموریت های دوربرد یک موضوع 
دیگر است. اکنون ناسا از برنامه های جدیدی برای سلامت 

ماندن فضانوردان در سفر به مریخ رونمایی کرده است.
دستگاه راکی )ROCKY( که مخفف "اضافه بار مقاومتی 
به همراه یویوی جنبشی" است، قرار است روی فضاپیمای 

اوریون مورد استفاده قرار بگیرد.
مهندسان ناسا و بخشهای خصوصی در چند سال اخیر در 
حال کار بر روی تجهیزاتی هستند که انسان را در دهه ۲۰3۰ 
به سیاره مریخ ببرد. این تجهیزات شامل موشک SLS و 

کپسول سرنشین دار چندمنظوره اوریون است. از سوی دیگر 
دانشمندان و مهندسان شرکت فناوری های زین )Zin( در 
اوهایو بطور همزمان در حال تولید لوازم مورد نیاز برای سالم 

و متناسب ماندن فضانوردان در فضا هستند.
یکی از بزرگترین چالش ها، ساخت دستگاهی بود که 
از قدرت کافی برای ارائه تمرینات سخت برخوردار بوده و 
همزمان، دارای اندازه کوچک و وزن کم برای کاربری در 

داخل یک کپسول فضایی باشد.
دستگاه راکی یک ابزار شبیه به دستگاه پاروزنی است که 
هر دو ورزش ایروبیک و قدرتی را ارائه می کند. فضانوردان 
را  مقاومت  کیلوگرم  تا ۱8۰  که  وزنه هایی  از  استفاده  با 
اسکات،  مانند  تمریناتی  می توانند  می کند،  شبیه سازی 
ددلیفت و بالا بردن پاشنه پا را به همراه تمرینات قسمت 

بالای بدن از جمله جلوی بازو و کول هالتر را انجام دهند.
راکی علاوه بر ارائه خدمات ورزشی به مسافران مریخ، 
احتمالا به یکی از ابزارهای دائمی کپسول اوریون تبدیل 
خواهد شد که نقطه اتکاء اصلی ناسا برای ماموریت های 

طولانی مدت خواهد بود.
این دستگاه برای اولین بار در ماموریت EM-۲ که نخستین 
ماموریت سرنشین دار فضاپیمای اوریون خواهد بود، آزمایش 

خواهد شد. راکی در نزدیکی دریچه جانبی کپسول قرار 
خواهد گرفت که فضانوردان از آن برای داخل و خارج شدن 
استفاده می کنند. پس از پرتاب اوریون، صندلی های سکنه از 
بین خواهد رفت تا فضای کافی در داخل آن برای حرکت 
فضانوردان ارائه شود.  مهندسان ناسا قصد دارند این ابزار را به 

ایستگاه فضایی بین المللی نیز منتقل کنند.

دانشمندان برای پشتیبانی از ذخیره ژنی و دستاوردهای بشر می خواهند تراشه  حاوی اطلاعات 
DNA انسان را با استفاده از سیستم رانشی قدرتمند لیزری در مرحله اول به ستاره های نزدیک  

ارسال کنند.
 اولین تلاش بشر برای حفظ و بقای پایدار ماهیت انسان و معرفی آن به دنیای ناشناخته ها 
در پروژه دو کاوشگر وویجر محقق شد. با گذشت تقریبی چهار دهه از زمان ارسال کاوشگرهای 
وویجر، هنوز وویجر یک به طور کامل از منظومه شمسی خارج نشده که این امر نشان دهنده 
سرعت محدود آنها در طی مسافت  مافوق تصور است.طرح جدید محققان دانشگاه کالیفرنیا نیز 
مشابه پروژه وویجر با هدف انتقال اطلاعات حاکی از حیات و تمدن بشری به دوردست های فضا 
است. تراشه الکترونیکی شامل اطلاعات ژنتیکی انسان، صدا و تمامی کتاب های چاپ شده است.

پروژه انتقال اطلاعات بشر یا Voices of Humanity به عبارتی نوع بسیار پیشرفته تر پروژه 
وویجر است که به منظور پشتیبانی از اطلاعات ذات بشر و دستاوردهای آن و معرفی به 

حیات ناشناخته طراحی شده است.کمپین صدای انسان توسط گروهی از دانشمندان در سایت 
حمایت و تامین مالی ایده های نوظهور Kickstarter  معرفی شده است تا علاقه مندان با حمایت 
از این ایده ناب، به حفظ ماهیت انسان کمک کنند.دکتر فیلیپ لوبین، بنیانگذار پروژه حفظ 
صدای بشر از دانشگاه کالیفرنیا عنوان کرد: حداقل سرمایه برای ساخت سامانه رانش لیزری 
حدود ۱۰۰ میلیون دلار است که در صورت تامین بودجه این پروژه بدون سرمایه دولتی آغاز 

می شود.
وی در ادامه افزود: فضاپیمای حامل اطلاعات هویت بشر بسیار کوچک و با در نظر گرفتن 
محدودیت بودجه ساخته می شود، اما سیستم رانش لیزری مورد نیاز برای انتقال آن گران قیمت 

و پیچیده است که ساخت آن تنها با حمایت سازمان فضایی ناسا محقق می شود.
سرمایه آغازین این پروژه حدود 3۰ هزار دلار است که در صورت جمع آوری این مبلغ، مرحله 

ساخت تراشه اطلاعات بشر و طراحی اولیه فضاپیما آغاز خواهد شد.

6نوشیدنی برای پیشگیری و درمان کم خونی 
در این مطلب قصد داریم چند نوشیدنی طبیعی معرفی کنیم که به پیشگیری و درمان 
کم خونی کمک می کنند. اگر قصد مقابله با این مشکل و کسب انرژی کافی برای ادامه 
روز را دارید بهتر است صبحتان را با یک لیوان از این نوشیدنی ها آغاز و یک لیوان دیگر 
را نیز در طول روز میل کنید. آنمی یا کم خونی زمانی بروز می کند که سطح گلبول های 
قرمز و هموگلوبین خون کاهش پیدا کند. این وضعیت مشکلات دیگری نیز برای سلامتی 
در پی دارد چون باعث کاهش قدرت بدن در انتقال اکسیژن به سمت بافت های بدن می 
شود. در این صورت نیز فرد بیش از پیش احساس خستگی و عدم تمرکز دارد و حساس 
می شود. علاوه بر این رنگ پریدگی و داشتن موها و ناخن های ضعیف و شکننده از دیگر 
علائم کم خونی است. برای مقابله با این مشکل لازم است که مصرف مواد غذایی سرشار 
از آهن افزایش داده شود. این ماده معدنی باعث افزایش میزان گلبول های قرمز می شود.  
برخی آب میوه ها و نوشیدنی ها حاوی آهن و دیگر مواد مغذی هستند که برای مقابله با 
این مشکل موثر عمل می کنند. در این مطلب قصد داریم چند نوشیدنی طبیعی معرفی 
کنیم که به پیشگیری و درمان کم خونی کمک می کنند. اگر قصد مقابله با این مشکل و 
کسب انرژی کافی برای ادامه روز را دارید بهتر است صبحتان را با یک لیوان از این نوشیدنی 

ها آغاز و یک لیوان دیگر را نیز در طول روز میل کنید.
آب جعفری برای پیشگیری و درمان کم خونی

جعفری یک سبزی معطر در دسترس است که خواص فوق العاده ای برای بدن دارد. 
جعفری حاوی میزان قابل توجهی آهن، ویتامین و ترکیبات آنتی اکسیدانی است که به 
پاکسازی بدن نیز یاری می رساند. این نوشیدنی طعم فوق العاده ای ندارد اما خواص آن به 

قدری است که ارزش امتحانش را دارد.
مواد لازم

جعفری تازه ۱ مشت
آب لیموترش ۱ عدد

آب ۱ لیوان )معادل ۲۰۰ میلی لیتر(
روش تهیه

یک دسته جعفری را به دقت شستشو دهید و خرد کنید. آن را داخل میکسر ریخته و 
آب یک عدد لیموترش و آب را به آن اضافه کنید. مواد را به با هم میکس کنید تا جایی که 
جعفری به طور کامل له شود. سپس این نوشیدنی را تازه به تازه میل کنید. بهترین کار این 

است که نوشیدنی جعفری تان را به صورت ناشتا میل کنید.
آب چغندر و مخمر آب جو

شما می توانید یکی از این نوشیدنی ها را به عنوان درمان کمکی برای مقابله با کم خونی 
استفاده کنید. با این حال توجه داشته باشید که این نوشیدنی ها نمی توانند جایگزین 
داروها یا توصیه های پزشکتان باشند. چغندر یکی از سبزیجات سرشار از آهن است. در 
نتیجه در مقابله با علائم کم خونی بسیار موثر عمل می کند. قدرت انرژی زایی این سبزی 
خوش رنگ با خستگی مقابله می کند و مواد مغذی موجود در آن برای درمان ضعف و 

شکنندگی موها و ناخن ها فوق العاده است.
مواد لازم

چغندر ۱ عدد
هویج ۱ عدد

مخمر آب جو ۱ قاشق )۵ گرم(
آب ۱ لیوان )۲۰۰ میلی لیتر(

روش تهیه
چغندر و هویج را بعد از شستشوی کامل به چند قسمت تقسیم کنید و در میکسر بریزید. 
سپس یک لیوان آب و یک قاشق مخمر آب جو اضافه کرده و مواد را میکس کنید. بعد از 

اینکه یک نوشیدنی صاف و یکدست حاصل شد بلافاصله مصرف کنید.
نوشیدنی شاه توت، توت فرنگی و سیب

این نوشیدنی خوشمزه حاوی آهن و همچنین فیبرها و ترکیبات آنتی اکسیدانی است که 
به تصفیه خون نیز کمک می کنند.

مواد لازم
شاه توت ۲ تا 3 عدد

توت فرنگی 3 عدد
سیب ۱ عدد

آب نصف لیوان )۱۰۰ میلی لیتر(
روش تهیه

شاه توت و توت فرنگی ها را تمیز کرده و داخل میکسر بریزید. سیب را خرد کرده و به 
توت ها اضافه کنید. یادتان باشد که دانه های سیب را خارج کنید. یک لیوان آب به میوه ها 
افزوده و آن ها میکس کنید. این نوشیدنی را صبح و ترجیحاً به صورت ناشتا میل کنید. اگر 

توت فرنگی نداشتید شاه توت را بیشتر کنید.
آب تربچه و شاهی

نوشیدنی حاصل از تربچه و شاهی یک نوشیدنی کم کالری است و می توانید از آن در 
چهارچوب یک رژیم لاغری متعادل نیز استفاده کنید. این نوشیدنی برای پیشگیری از کم 

خونی و خستگی و بی حالی مفید است.
مواد لازم

شاهی 4 تا ۵ دسته
تربچه 4 عدد

اسفناج ۲ دسته
آب ۱ لیوان
روش تهیه

بسته به میزان نوشیدنی که می خواهید دسته ها را بزرگ یا کوچک تر انتخاب کنید. 
سبزیجات گفته شده را بشویید و در آب میوه گیری بریزید. در نهایت یک لیوان آب به آن 
اضافه کرده و نوشیدنی حاصل را به صورت ناشتا میل کنید. با وجود اینکه طعم دلچسب و 
فوق العاده ای که از هر نوشیدنی انتظار می رود نصیبتان نمی شود اما هر چه باشد بهتر از 

داروهای تلخ با انواع عوارض جانبی است.
آب هویج و شاهی

هویج و شاهی حاوی میزان قابل توجهی فیبر، ویتامین و مواد معدنی ضروری هستند 
که باعث نشاط و رفع خستگی ناشی از کم خونی می شوند. مصرف منظم این نوشیدنی 
از بروز علائم کم خونی پیشگیری کرده و باعث افزایش بازدهی فیزیکی و روحی بدن در 

برابر افت انرژی می شود.
مواد لازم

هویج 3 عدد
شاهی ۲ دسته

آب ۱ لیوان )۲۵۰ میلی لیتر(
روش تهیه

سبزیجات را خرد کرده و داخل میکسر بریزید و با یک لیوان آب مخلوط کنید. بعد از 
این که یک نوشیدنی یکدست حاصل شد آن را نوش جان کنید. شما می توانید از این 

نوشیدنی روزانه تا دو لیوان میل کنید.
آب هویج، اسفناج و کرفس

این نوشیدنی سبزیجاتی سرشار از ویتامین ها و مواد معدنی مفید است که انرژی بدن را 
بالا برده و با مشکلاتی مانند خستگی مزمن و کم خونی مقابله می کنند.

مواد لازم
هویج ۵ عدد

کرفس ۱ شاخه
اسفناج ۱ مشت

آب ۱ لیوان )۲۰۰ میلی لیتر(
روش تهیه

سبزیجات را به دقت شستشو داده و خرد کنید. آن ها را با یک لیوان آب داخل میکسر 
بریزید و میکس کنید. زمانی که یک نوشیدنی یکدست و صاف حاصل شد آن را میل کنید. 
بهتر است نوشیدنی تان را تازه به تازه و به صورت ناشتا میل کنید. شما می توانید یکی از این 
نوشیدنی ها را به عنوان درمان کمکی برای مقابله با کم خونی استفاده کنید. با این حال توجه 
داشته باشید که این نوشیدنی ها نمی توانند جایگزین داروها یا توصیه های پزشکتان باشند.

یک متخصص زنان و زایمان عنوان کرد: 

سرطان سینه چه خانم هایی را 
بیشتر تهدید می کند؟

 یک متخصص زنان و زایمان گفت : احساس وجود توده یکی از مهمترین علائم سرطان 
سینه محسوب می شود و لازم است خانم ها نسبت به هرگونه توده حساسیت نشان داده 

و به پزشک کنند.
نوش آفرین ستاری متخصص زنان و زایمان  اظهارداشت: همه توده هایی که در سینه 
ایجاد شده و توسط خانم ها احساس می شود ،لزوما سرطان سینه نیست و اگر این توده 
سرطانی هم باشد ،با مراجعه به پزشک و تشخیص زودهنگام ،قابل پیشگیری و درمان است.

وی ادامه داد: از مهمترین و اصلی ترین عامل بروز این بیماری "ژنتیک" است که ریشه در 
خانواده و نسل های قبلی بیمار دارد، آلودگی هوا، غذای چرب، تغذیه ناسالم و نداشتن فعالیت 
ورزشی نیز نقش موثری در ابتلا به سرطان سینه دارند.ستاری افزود: احساس وجود توده یکی 
از مهمترین علائم سرطان سینه محسوب می شود و لازم است خانم ها نسبت به هرگونه 
توده حساسیت نشان داده و به پزشک کنند تا بر مبنای معاینه های کلینیک ،غربالگری ، 
ماموگرافی تشخیص قطعی صورت گیرد.وی در خصوص چگونگی پیشگیری بیماری ابراز 
داشت: یک رژیم غذایی سالم مانند مصرف ریزمغذی گیاهی که در میوه ،سبزیجات و غلات 
وجود دارد و استفاده از مواد غذایی که دارای درصد بالایی از فیبر گیاهی هستند، همچنین 
نگه داشتن وزن در حالت طبیعی از عوامل کاهش بروز سرطان سینه به شمار می آیند.

این متخصص زنان در پایان اظهار داشت: انجام آزمایش غربالگری و ماموگرافی از سنین 
4۰ سالگی به بعد و هر ۲ سال یکبار می تواند با درصد بالایی از سرطان سینه در میان زنان 

میانسال جلوگیری کند.

کارشناس سازمان غذا و دارو:

افزودن رنگ خوراکی به چای ممنوع است
کارشناس سازمان غذا و دارو، گفت: افزودن هرنوع رنگ به چای غیرمجاز است. 

به گزارش مهر، مهندس سولماز چوبکی افزود: از آنجا که نوشیدنی چای جزء اقلام 
سبد خانوار محسوب  بوده و از پر مصرف ترین نوشیدنی های ایران است، همچنین عده 
ای با اهدافی خاص که می تواند بیشتر جنبه اقتصادی داشته باشد شایعاتی مطرح می 
کنند که از سوی افراد با حداقل آگاهی در خصوص تولید و واردات فراورده های غذایی 

مضحک تلقی می شود.
وی ادامه اداد: برای نمونه می گویند "صدها تن چای از کشور خارج می شود و پس از 
اضافه کردن افزودنی هایی از جنس خونها فرآوری پودر شده تحت عنوان رنگ مجاز چای، 
مجددا به کشور وارد می شوند" و این در حالی است که محصولات وارداتی از نظر حلیت، 
کیفیت، سلامت و ایمنی  توسط کارشناسان سازمان غذا و دارو به دقت بررسی می شوند.

چوبکی عنوان کرد: اسانس چای اسانس افزوده شده به چای بیشتر اسانس برگاموت 
است که این ترکیب با نام علمی citrus bergamia از خانواده مرکبات است.

وی افزود: کارخانه هایی اجازه افزودن اسانس به چای های تولیدی خود را دارند که از 
امتیاز کاربرگ ارزیابی برنامه های پیش نیازی )PRB(  بالای ۹۰۰ برخوردار باشند و همه 
این ترکیبات که به عنوان طعم دهنده به چای افزوده می شوند به صورت طبیعی و یا 
مشابه طبیعی بوده و مطابق با قوانین ملی و بهداشتی با دارا بودن مجوزهای بهداشتی لازم 

مورد مصرف کارخانه های تولیدی قرار می گیرند.
کارشناس سازمان غذا و دارو در ادامه بیان کرد: افزودن هرنوع رنگی به چای غیرمجاز 
بوده حتی اگر آن رنگ مجاز و خوراکی باشد اما از نظر این سازمان افزودن رنگ به چای 

ممنوع است.
چوبکی گفت: مصرف کنندگان می توانند با یک آزمایش ساده متوجه شوند که درچای 
مصرفی رنگ بکار رفته است یا نه. بدین صورت که چای را داخل آب سرد بریزند اگر رنگ 
پس دهد یعنی یعنی رنگ به آن اضافه شده است که می توانند مورد مذکور را از طریق 

سامانه ۱4۹۰ جهت پیگیری اعلام کنند.
وی در پایان گفت: مصرف کنندگان به موارد درج شده برروی برچسب محصول از جمله 
شماره پروانه ساخت محصولات داخلی با کد رهگیری برای محصولات وارداتی دقت 
نمایند همچنین می توانند آمار چای وارداتی و تولید داخل را از سایت غذا و دارو به نشانی 

www.fda.gov.ir دریافت کنند.

کارشناسان سلامت توصیه می کنند؛

فواید مصرف روزانه آب انار برای سلامت قلب
انار منبع غنی آنتی اکسیدان و پلی فنول هاست که به کاهش فشار اکسایشی کمک 
کرده، رادیکال های آزاد را مورد هدف قرار می دهد و سلامت قلب را به خوبی حفظ می 
کند.  به گزارش مهر، به گفته محققان نوشیدن روزانه یک لیوان آب انار به طرق زیر به 
حفظ سلامت قلب کمک می کند. کنترل کلسترول: یک لیوان آب انار با کنترل سطح 
کلسترول LDL خون و بهبود سطح کلسترول HDL به دوری از بیماری های قلبی-

عروقی کمک می کند. اب انار مانع از تشکیل و تجمع چربی در شریان ها می شود. کمک 
به کنترل دیابت: همه می دانیم که بیماری قلبی و دیابت کاملا به هم مرتبط هستند. با 
مصرف یک لیوان آب انار، علاوه بر حفظ سلامت قلب، دیابت را هم تحت کنترل نگه می 
دارید. آنتی اکسیدان های موجود در انار برای افراد دیابتی هم مفید هستند. آب بدست 
آمده از یک انار، آب بدن شما را تامین می کند و میزان قند کمی دارد. کنترل فشارخون: 
فشار خون بالا را می توان با نوشیدن آب انار تحت کنترل نگه داشت. کاهش ضخامت 
عروق خونی: در مطالعه ای بالینی مشخص شد به افراد مبتلا به تصلب شرایین که به مدت 
بیش از 3 سال آب انار داده شده بود، ضخامت عروق به شکل قابل توجهی کاهش یافته و 

فشار خون شان نیز پایین آمده بود.

افسردگیبیماریاستیانشانهالتهاب؟

تازه ترین تحقیقات درمورد افسردگی به ما می گوید، افسردگی یک بیماری نیست، بلکه یک 
علامت چند وجهی از فعالیت مزمن سیستم ایمنی است. به طور واضح تر: افسردگی می تواند 

علامتی از التهاب مزمن باشد.
این ایده که افسردگی و سایر بیماری های مربوط به روان، به دلیل عدم تعادل هورمون ها 
مخصوصا سروتونین و نور اپی نفرین به وجود می آیند، آنچنان در ذهن همه ی ما جا افتاده 
است که زیر سوال بردن آن تقریبا غیرممکن به نظر می رسد و داروهای ضدافسردگی که بر 

اساس تئوری عدم تعادل هورمونی ساخته می شوند، فروش گسترده و چشمگیری دارند.
با اینکه این تئوری بسیار متداول و پذیرفته شده است، اما موارد جالب و معماگونه ای نیز در 

این میان مطرح است؛ مثلا:
- کاهش میزان نوراپی نفرین، سروتونین و دوپامین در انسان موجب افسردگی نمی شود، با 

اینکه در حیوانات چنین رابطه ای مشاهده شده است.
طی یک واکنش التهابی، هورمونی به نام سیتوکین در بدن تولید می شود. سیتوکین های 
التهابی، طیف وسیعی از علائم روانی و عصبی را ایجاد می کنند که کاملا ویژگی های بارز 

افسردگی را منعکس می نماید
- با وجود اینکه برخی از بیماران مبتلا به افسردگی، سروتونین و نوراپی نفرین شان کم است، 
اما بیشترشان این گونه نیستند! مطالعات زیادی نشان می دهند که تنها ۲۵ درصد از افسرده 

ها چنین کمبودهایی دارند.
- بعضی از بیماران مبتلا به افسردگی، میزان سروتونین و نوراپی نفرین شان به طرز 
غیرطبیعی بالاست و عده ای هم هستند که با وجود اینکه سابقه هیچ نوع افسردگی ندارند، اما 

میزان این هورمون های شان کم است.
اگر دلیل افسردگی ، عدم تعادل هورمونی نباشد چطور؟ یا اگر افسردگی به خودی خود یک 

بیماری نباشد، بلکه علامتی از یک مشکل پنهان باشد چه؟
این دقیقا همان چیزی است که تازه ترین تحقیقات درمورد افسردگی به ما می گوید. یک 
تئوری جدید به نام "مدل ایمنی سیتوکین" می گوید، افسردگی یک بیماری نیست، بلکه یک 
علامت چند وجهی از فعالیت مزمن سیستم ایمنی است. به طور واضح تر: افسردگی می تواند 

علامتی از التهاب مزمن باشد.
ارتباط بین افسردگی و التهاب

هم اکنون پژوهش های زیادی این نظر را دارند که افسردگی به واکنش التهابی مزمن با 
درجه ای پایین مربوط است که همراه با افزایش استرس اکسیداتیو می باشد.

شواهد زیادی در این تحقیقات ارائه شده که رابطه میان افسردگی و التهاب را ثابت می کند:
- افسردگی همیشه در بیماری های شدید التهابی وجود دارد.

- میزان بالاتری از التهاب، خطر ابتلا به افسردگی را افزایش می دهد.
- یک چهارم بیمارانی که اینترفرون )دارویی که برای درمان هپاتیت سی استفاده می شود 

و موجب التهاب چشمگیری می گردد( مصرف می کنند، دچار افسردگی زیادی می شوند.
- فرونشانی افسردگی بالینی معمولا همراه با برگشت نشانه های التهابی به حالت طبیعی 

است.
طی یک واکنش التهابی، هورمونی به نام سیتوکین در بدن تولید می شود. دانشمندان در 
اوایل دهه هشتاد کشف کرده بودند که سیتوکین های التهابی، طیف وسیعی از علائم روانی و 

عصبی را ایجاد می کنند که کاملا ویژگی های بارز افسردگی را منعکس می نماید. 
جالب اینجاست که معلوم شده داروهای ضدافسردگی می توانند تولید سیتوکین های پیش 
التهابی را کاهش دهند. همچنین می توانند نمایانی های ژنتیکی برخی از سلول های ایمنی 

درگیر در فرایند التهاب را تغییر دهند. 
همه ی این ها یعنی داروهای ضدافسردگی، ضدالتهاب هایی هستند که اگر التهاب، دلیل 

اولیه افسردگی باشد، می توانند مکانیسم عمل شان را ارائه دهند.
حالا این سوال مطرح می شود؛ که اگر التهاب، دلیل افسردگی باشد، دلیل التهاب 

چیست؟
وجه ارتباطی این موضوع این است که سبک زندگی مدرن ما پر از عواملی است که التهاب 
برانگیزند و برای همین بیماری را ایجاد می کنند. اگر بتوانیم این عوامل را پیدا کرده و التهاب 
را کاهش دهیم، می توانیم از افسردگی پیشگیری کرده و یا حتی بیماری التهابی مزمن را که 

بخش ماندگار زندگی صنعتی ما شده است را برطرف نماییم.
موارد زیر، شایع ترین علل التهاب هستند که به افسردگی منتهی می شوند:

تغذیه
تغذیه امروزی ما مشکلات زیادی دارد، چون پراز خوراکی هایی است که موجب التهاب می 
شوند، مانند آرد سفید، قند فراوان، چربی های اکسیده شده، چربی های ترانس و طیف وسیعی 
از مواد شیمیایی و نگهدارنده ها. از آن طرف، غذاهایی که التهاب را کاهش می دهند، بسیار کم 

مصرف می کنیم، مانند چربی امگا 3، غذاهای تخمیر شده و فیبر.
چاقی

یکی از مضرترین پیامدهای سبک زندگی و تغذیه امروزی، افزایش چاقی است. چاقی یک 
وضعیت التهابی محسوب می شود. مطالعات نشان داده افراد چاق، سیتوکین های التهابی 
بالاتری دارند و کاهش وزن هم مربوط به کاهش این سیتوکین ها می باشد. چاقی ارتباط 
تنگاتنگی با افسردگی دارد و با این که این ارتباط تا حدودی چندعاملی و پیچیده است، اما 

ظاهرا التهاب نقش مهمی در این میان دارد.
سلامت دستگاه گوارش

اختلال در میکروبیوم روده و سندرم روده چکه کن، هر دو باعث التهاب شده و منجر به 
افسردگی می گردند، مثلا سندرم روده چکه کن، به اندوتوکسین هایی به نام اشرشیا کلی ) 
LPS( اجازه می دهد تا از روده فرار کرده و وارد جریان خون شوند. مطالعات زیادی نیز ارتباط 

تغییرات نامطلوب باکتری های ساکن در روده ما را با افسردگی شدید ثابت کرده اند.
استرس

استرس یکی از اصلی ترین علل افسردگی است، اما ارتباط بین استرس و التهاب معروفیت 
چندانی ندارد. پژوهش ها نشان داده اند که استرس روانی اجتماعی موجب تحریک شبکه ی 
سیتوکین های پیش التهابی می شود. این افزایش در سیتوکین های التهابی، همان طور که 

گفته شد، ارتباط نزدیکی با علائم افسردگی دارد.
فعالیت بدنی

شواهد بیشماری وجود دارد که نشان می دهد ورزش، شیوه ای موثر در درمان افسردگی 
است و حتی در بسیاری از موارد، موثرتر از داروهای ضدافسردگی می باشد. همچنین معلوم 

شده که ورزش در افراد سالم می تواند از ابتلا به افسردگی جلوگیری نماید. 
جالب این جاست که، هنگام ورزش سیتوکین های التهابی که مربوط به افسردگی هستند 
 " hormetic effect "تولید می شوند و فورا هم مواد ضدالتهابی ایجاد می گردند! این پدیده را
می گویند، که در ابتدا یک استرسور موجب برانگیختگی یک واکنش کمکی در بدن شده و 

پیامدهای مثبت و ماندگار دربر دارد.
کمبود خواب

کمبود خواب مزمن می تواند حتی در افراد سالم هم، علائم التهابی را برانگیزد.
عفونت مزمن

عفونت های مزمن، التهاب های مداوم ایجاد می کند. بنابراین جای تعجب ندارد که 
افسردگی با انواع ویروس ها و عوامل بیماری زا در ارتباط باشد.

پوسیدگی دندان و بیماری های لثه
پوسیدگی دندان و بیماری های لثه، دلایل دیگری برای التهاب مزمن هستند و به همین 

علت، عاملی بالقوه برای افسردگی محسوب می شوند.
کمبود ویتامین د

کمبود ویتامین د در بسیاری از جوامع شایع است و شواهد هم نشان می دهند که افسردگی 
با این کمبود ارتباط دارد. ویتامین د، واکنش به عفونت را کنترل می کند، مثل کاهش علائم 
التهابی که مربوط به افسردگی هستند. مصرف مکمل ویتامین د می تواند علائم التهابی را در 

برخی موارد کاهش دهد.
حال اگر دچار افسردگی هستیم چه باید کنیم؟

- سبک زندگی و تغذیه ضدالتهابی در پیش بگیرید. یعنی تغذیه تان پر از مواد مغذی باشد، 
غذاهای طبیعی، خواب کافی، مدیریت استرس، انجام فعالیت های بدنی در حد متوسط و 

حفظ سلامت روده و گوارش.
- عوامل پنهان التهاب را شناسایی کنید. سعی کنید دلایل احتمالی و پنهان التهاب را پیدا 

کنید، عواملی که می توانند موجب افسردگی تان شوند. 
- به جز مواردی که در بالا گفته شد، این ها را هم مدنظر داشته باشید: در معرض فلزات 
سنگین بودن، در معرض رطوبت و کپک یا سایر بیوتوکسین ها بودن، توقف موقتی تنفس 

در خواب و ...



اجتماعی 6

رابطه هوش معنوی و هوش هیجانی
 معلمان دوره ابتدایی

هدف این پژوهش رابطه هوش معنوی و هوش هیجانی معلمان دوره ابتدایی می باشد.
 SPSS در این پژوهش از روش همبستگی، و برای تحلیل داده های پرسشنامه از نرم افزار
و تحلیل همبستگی پیرسون و رگرسیون انجام شده است. فرضیه ها یا سوال های پژوهش 

عبارتند از:
۱- سهم نسبی هر یک از حیطه های هوش معنوی بر حیطه آگاهی خود و دیگران از 

هوش هیجانی چقدر است؟
۲- سهم نسبی هر یک از حیطه های هوش معنوی بر حیطه کنترل عواطف و هیجان ها 

از هوش هیجانی چقدر است؟
3- سهم نسبی هر یک از حیطه های هوش معنوی بر حیطه مهارت های اجتماعی از هوش 

هیجانی چقدر است؟
4- سهم نسبی هر یک از حیطه های هوش معنوی بر حیطه خوش بینی و نگرش مثبت 

از هوش هیجانی چقدر است؟
یافته های پژوهش حاضر حاکی از این است، در زمینه سهم نسبی هر یک از حیطه های 
هوش معنوی بر حیطه های هوش هیجانی نشان می دهد که از هشت حیطه هوش معنوی 
معلمان، پنج حیطه آن، یعنی محوریت اعتقاد به خداوند در کارها، خود آگاهی، پالایش 
تجربه های روزانه خود، تجربه های دینی، )انجام امور خیرخواهانه و خدا دوستانه( و صبر و 
تحمل دیگران می توانند بر آگاهی از عواطف خود و دیگران از هوش هیجانی، شش حیطه 
هوش معنوی، یعنی خودآگاهی، پالایش تجربه های روزانه خود، تجربه های دینی، )انجام 
امور خیرخواهانه و خدا دوستانه(، دعا و نیایش، اعتقاد به مفاهیم دینی و صبر و تحمل 
دیگران بر حیطه کنترل عواطف و هیجان ها، شش حیطه هوش معنوی، یعنی محوریت 
اعتقاد به خداوند در کارها، خودآگاهی، پالایش تجربه های روزانه خود، تجربه های دینی 
)انجام امور خیرخواهانه و خدادوستانه(، اعتقاد به مفاهیم دینی و صبر و تحمل دیگران بر 
حیطه مهارت های اجتماعی از هوش هیجانی و همچنین چهار حیطه اعتقاد به خداوند در 
کارها، توکل بر خدا برای حل مشکلات زندگی، تجربه های دینی )انجام امور خیرخواهانه 
و خدادوستانه( و اعتقاد به مفاهیم دینی از هوش معنوی بر حیطه خوش بینی و نگرش 
مثبت از هوش هیجانی تأثیر داشته و می توانند باعث پرورش و رشد آن شوند؛ بنابراین، 
بیشتر حیطه های هوش معنوی بر حیطه های هوش هیجانی تأثیر دارد و می توانند باعث 
بهبود و افزایش آنها شوند. بر اساس نتایج می توان اذعان نمود که اگر انسان بتواند در کارها 
و امور دینی خود با توکل بر خداوند و محوریت قرار دادن فرامین او، با دیگران ارتباط برقرار 
کند و در هر شرایطی به دیگران کمک کند، می توان شاهد یک انسان وارسته، خداپرست 
و خداترس بود. در واقع، اینگونه عمل نمودن، مورد رضایت خداوند و خلق اوست؛ بنابراین، 
تقویت هوش معنوی که همان اطاعت پذیری از خداوند است، باعث بهبود رفتار اجتماعی، 
احترام به عواطف و احساس ها و رعایت حقوق دیگران و یا به عبارت دیگر، بهبود و تقویت 

هوش هیجانی می شود.

استاندار قم:

پراکنده کاری و پراکنده گویی
 مشکلات استان قم را رفع نمی کند

استاندار قم گفت: ارزان شدن قیمت برق برای مصرف کنندگان الگوی مصرف را تغییر داده 
است به همین علت باید بالا بردن فرهنگ عمومی مصرف در دستور کار قرار گیرد و ستاد 

مدیریت بحران برای جلوگیری از بحران به این موضوع توجه ویژه داشته باشد. 
سید مهدی صادقی در دومین جلسه شورای هماهنگی مدیریت بحران استان قم در 
سال ۹۵ که در تالار امام جواد)ع( استانداری برگزار شد، با بیان اینکه پراکنده کاری و 
پراکنده گویی مشکلات استان قم را رفع نمی کند، اظهار کرد: حق آبه زیست محیطی یکی 
از اولویت های استان قم بوده زیرا در این استان منطقه مطلوب غیر بیابانی برای زراعت 

زیاد است.
وی رفع مشکل ریزگرد استان قم را نیازمند مشارکت استان های مجاور دانست و اضافه 
کرد: در این راستا باید همایش فرااستانی با حضور مسؤولان مرتبط استان های مجاور 

دریاچه نمک و حوزه آبخیز استان قم در سه ماه دوم سال جاری برگزار شود.
استاندار قم با تاکید بر اینکه راهکارهای کارشناسی شده برای رسیدن به تغییر اقلیم 
استان قم باید در ستاد عملیاتی مشخصی دنبال شود، تصریح کرد: ارزان شدن قیمت 
برق برای مصرف کنندگان الگوی مصرف را تغییر داده است به همین علت باید بالا بردن 
فرهنگ عمومی مصرف در دستور کار قرار گیرد و ستاد مدیریت بحران برای جلوگیری از 

بحران های آینده به این موضوع توجه ویژه داشته باشد.
وی با اشاره به اینکه گزارش های تهیه شده توسط مدیران استانی دقیق است، مطرح کرد: 
بیان گزارش های مرتبط با وضعیت آب و هوای استان می تواند آسیب های روانی را در 
میان مردم به دنبال داشته باشد به همین علت ارائه آمارهای جزیی در محافل غیر رسمی 

دستاوردی ندارد و باید به دنبال راهکارهای عملی برای جبران خسارت ها باشیم.

مدیرکل هواشناسی استان قم خبر داد :

روزهای آینده هوا گرم تر می شود
 مدیرکل هواشناسی استان قم گفت: بر اساس اطلاعات دریافتی از ایستگاه سیار اداره کل 

هواشناسی استان قم امروز دمای هوای داخل شهر 4۵ درجه بوده است. 
یحیی زارع در دومین جلسه شورای هماهنگی مدیریت بحران استان قم در سال ۹۵ که 
در تالار امام جواد)ع( استانداری برگزار شد، با بیان اینکه گرما و ریزگردها طی هفته های 
اخیر مشکلاتی برای مردم قم ایجاد کرده است، اظهار کرد: گرما نیمه غربی کشور 
را مورد تاثیر خود قرار داده است و طی دو روز آینده میزان دمای هوا در بخش های 
مرکزی و غربی کشور افزایش می یابد.وی با تاکید بر اینکه گرمای کشور عربستان و 
افغانستان هوای بخش هایی از ایران اسلامی را مورد تاثیر قرار داده است، اضافه کرد: 
بر اساس اطلاعات دریافتی از ایستگاه سیار اداره کل هواشناسی استان قم امروز دمای 
هوای داخل شهر 4۵ درجه بوده در صورتی که دمای هوای شکوهیه 44 درجه است.

مدیرکل هواشناسی استان قم از افزایش گرمای هوا در اردیبهشت ماه یاد و خاطرنشان 
کرد: حداقل گرمای استان قم نسبت به اردیبهشت ماه در تیرماه افزایش قابل توجهی 
داشته است.وی با اشاره به اینکه هوای قم در روزهای آینده به حداکثر گرمای خود 
می رسد، گفت: امسال در بخش غربی استان طی فصل تابستان شرایط آب و هوایی 
گرمی داریم.زارع ایجاد مرکز راهبردی هواشناسی را یکی از نیازهای استان قم برشمرد 
و تصریح کرد: ایستگاه هواشناسی شهر قم در این مرکز نصب می شود و می توانیم با 
استفاده از این مرکز آمارهای دقیق تری را در اختیار مردم و مسؤولان قرار دهیم.وی 
به وجود کانون های گرد و خاک در بخش های شرقی استان قم اشاره کرد و ادامه داد: 
شناسایی این کانون ها و پیشگیری از توسعه آنها سبب جلوگیری از افزایش گرد و خاک 
می شود؛ سال گذشته ۷۰ روز گرد و خاک در استان قم داشته اما در سال جاری این 
میزان افزایش می یابد.مدیرکل هواشناسی استان قم یادآور شد: تصور گروهی از مردم 
این است که هواشناسی برای جلوگیری از تعطیلی دستگاه ها، دمای شهر را کم تر اعلام 

می کند در صورتی که اداره کل هواشناسی استان این مجوز را ندارد.
وی مشارکت دستگاه های مختلف اجرایی را برای کاهش دمای استان قم خواستار شد و 
گفت: باید با تشکیل کارگروهی میزان دمایی که سلامت مردم را مورد تاثیر قرار می دهد، 
مشخص و گزارش های لازم به مسؤولان مربوطه به دولت تدبیر و امید ارائه شود تا در 

صورت صلاحدید بتوانیم تعطیل رسمی را اعلام کنیم.

یادواره شهیدان اطلاعات سپاه قم  برگزار شد
مراسم گرامیداشت پنجمین سالگرد شهادت نیروهای اطلاعات سپاه قم پنجشنبه شب با 
حضور قشرهای مختلف مردم و خانواده معظم شهیدان در حسینیه حضرت زینب )س( 

گلزار شهدای علی بن جعفر )ع( این استان برگزار شد. 
به گزارش ایرنا، در این مراسم پس از قرائت و زمزمه دعای روحبخش کمیل یکی از 
استادان حوزه علمیه قم ضمن گرامیداشت یاد و خاطره رشادت ها و فداکاری های همه 
شهیدان انقلاب اسلامی و جنگ تحمیلی بویژه ۶ شهید اطلاعات سپاه قم از آنها به عنوان 
اسوه های کم نظیر اخلاص و تقوای الهی یاد کرد، و اظهار داشت: این شهدا کسانی بودند، 
که برای دست یافتن به آرزوی دیرینه خود یعنی شهادت به شدت بی تابی و دلتنگی می 

کردند، و در زمان حضور بر سر مزار شهدا به شدت منقلب می شدند.
حجت الاسلام سید بهاءالدین ضیایی با اشاره به جایگاه والای شهیدان در نزد خداوند، 
گفت: شهادت یکی از بهترین پاداش های پرورگار به بندگان، درستکار، صالح و پرهیزکار 
خود است.وی همچنین با ذکر خاطره ای از شهدای اطلاعات سپاه قم اراده قلبی و خالصانه 
به اهل بیت )ع( بویژه حضرت سید الشهدا )ع( را از جمله ویژگی های بارز آنها ذکر کرد، و 
افزود: این شهیدان نسبت به رعایت حقوق مردم و همچنین کمک به فقیران و نیازمندان 

پایبندی و تاکید خاصی داشتند، و این مساله به خوبی در رفتارشان قابل مشاهده بود.
این استاد حوزه همچنین با اشاره به سیره و مرام اهل بیت گونه شهدا و ضرورت تبیین 
باورها و اندیشه های آنها برای مردم، خاطر نشان کرد: تلاش برای آشنایی اقشار مختلف 
جامعه با فرهنگ بسیار غنی و متعالی جهاد و شهادت در راه خدا از بزرگترین اقدامات و 
خدمات فرهنگی به شمار می رود.شهیدان عباس عاصمی، محمود احمدی تبار، علی اکبر 
جمراسی، مهدی خبیر، ولی الله صحرایی و سید عبدالحسین موسوی نژاد، از جمله افرادی 
بودند، که در 3۰ تیر سال ۹۰ و همزمان با ایام نیمه شعبان به همراه تنی دیگر از نیروهای 
سپاه پاسداران در جریان انجام ماموریت و پاکسازی منطقه سردشت واقع در شمال غرب 
کشور از عناصر ضد انقلاب و پژاک بر اثر انفجارمین به درجه رفیع شهادت نائل آمدند. این 

مراسم به همت هیات یا زینب )س( قم ترتیب یافته بود.

یکی  عنوان  به  سربازی  خدمت  اصلاح  و  بهبود 
از مطالبات عمومی که همواره مطرح بوده پس از 
حادثه نی ریز و سقوط مرگبار اتوبوس سربازان شکل 
جدی تری به خود گرفت؛ موضوعی که البته به دغدغه 
نمایندگان مردم در خانه ملت تبدیل شده به طوریکه 
در تلاشند تا راهکارهایی برای افزایش کیفیت خدمت 

سربازی بیندیشند.
بر اساس اظهارات کارشناسان خدمت سربازی آثار 
مثبت و منفی دارد که آثار منفی به جا مانده از آن 
غیرقابل جبران است؛ در شرایطی که عده ای از تاثیر 
مثبت خدمت اجباری بر سیستم آموزش، سیستم 
بودجه ای و مالی کشور، سیستم امنیتی و زندگی  و 
آینده افراد سخن به میان می آورند اما عبدالله زاده 
مشاور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص 
مشکلات و مسائل ناشی از خدمت سربازی می گوید: بر 
اساس تحقیقات صورت گرفته خدمت سربازی بر فقر 
تاثیر دارد، متاسفانه 4۱8 هزار سرباز غائب جزو دهک 
پایین جامعه و تنها ۲۰۰ هزار سرباز غایب متعلق به 

دهک بالای جامعه هستند.
وی همچنین با تاکید بر آمارها دلیل ادامه تحصیل 
بین ۵۰ درصد از دانشجویان را انگیزه عدم خدمت در 

دوره سربازی می داند.
عده ای نیز از اعمال قوانین سلیقه ای در خدمت 
سربازی انتقاد کرده و بر این باورند که این موضوع بر 
کیفیت آن تاثیر گذاشته است در این زمینه سرهنگ 
حلوایی معاون سابق مشمولان و امور معافیت های 
سازمان وظیفه عمومی ناجا می  گوید: معافیت بر مبنای 
وزن سربازان و معافیت سه برادری سلیقه  ای است به 
طوریکه بر مبنای معافیت سه برادری حدود 4۰۰ هزار 

نفر از خدمت معاف شدند.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی نیز در واکنش 
به اما و اگرهای اصلاح دوره خدمت سربازی و بهبود 
خدمت، به بیان اظهاراتی پرداختند که نه تنها بر 
اصلاح و تغییر شیوه تاکید می کنند بلکه معتقد به 
خدمت سربازی حرفه ای برای صرفه جویی در بودجه 
کشور، کاهش طول مدت سربازی برای جلوگیری از 
تلف شدن عمر جوانان و اصلاح خدمت در راستای 
افزایش کیفیت آموزش در کشور هستند، البته برخی 
از نمایندگان نیز معتقد به شیوه فعلی به دلیل مسائل 

امنیتی کشور هستند.
  عبدالرضا مصری: خدمت سربازی حرفه ای 
حلال مشکلات بودجه ای ستاد نیروهای مسلح

عبدالرضا مصری عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس شورای اسلامی به خانه ملت، می گوید: سربازی 
برای آمادگی نظامی و دفاعی نیروهای یک کشور است 
تا در مواقع ضروری و بروز تهدید از کشور دفاع کنند، 
آموزش نظامی همه جوانان هم در کشوری چون ما 
که در منطقه دشمن خیزی هستیم ضروری است اما 

شیوه فعلی مناسب نیست.
  نماینده مردم کرمانشاه در مجلس شورای اسلامی 
معتقد است: تعریف خدمت سربازی در حالت عادی 
به مدت ۲ سال نیازمند اصلاح است و تنها بنا به 

ضرورت ها باید از این شیوه استفاده شود.

مصری می گوید: آموزش تئوری و عملی سه ماهه 
سربازی برای تمام اقشار و از همه طبقات باید اجباری 
شود، این آموزش بهتر است در قالب چند واحد درسی 
در حین تحصیل قبل یا بعد دانشگاه باشد، پس از این 
امر سربازی باید به صورت حرفه ای درنظر گرفته شود 
تا افراد به انتخاب خود خدمت سربازی را سپری  کنند.

در  محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  عضو 
مجلس دهم نهادینه کردن خدمت سربازی حرفه ای 
را برای بهبود مشکلات بودجه ای ستاد کل نیروهای 
مسلح و مصائب بودجه ای کشور مناسب می داند و 
می گوید: سربازان حرفه ای باید از حداقل حقوق در 
کشور برخوردار باشد البته جریمه افرادی که به سربازی 
نمی روند باید به اندازه حداقل هزینه 3 سرباز باشد با این 
شرایط مشکلات بودجه ای ستاد حل می شود و سرباز 
حرفه ای هم با رضایت شغلی و برخورداری از احساس 

عدالت به خدمت می پردازد.
وی از شیوه فعلی خدمت سربازی انتقاد می کند و 
می گوید: متاسفانه در کشور برای مشمولان سربازی 
که تخلف کرده و سربازی نرفتند امتیازاتی چون اجازه 
خرید سربازی در نظر گرفته می شود اما به کسی که 

سربازی رفته امتیازی داده نمی شود.
مصری با بیان اینکه دو سال خدمت سربازی افراد را 
از درس و زندگی جدا  می کند، می گوید: این قانون از 
سوی ستاد کل نیروهای مسلح باید اصلاح شود، اگر 

از طریق لایحه هم از مجلس درخواست اصلاح کند 
به یقین موافقت مجلس را به همراه خواهند داشت.
  نقوی حسینی: جوانان با تخصص خاص 
با رفتن به سربازی دو سال عمر خود را هدر 

می دهند
سید حسین نقوی حسینی سخنگوی کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
نیز بر کیفی کردن خدمت سربازی تاکید می کند و 
به خبرنگار خانه ملت می گوید: سربازی باید به سوی 
کیفی شدن پیش رود چراکه ما متخصصان زیادی 
را به سربازی اعزام می کنیم و باید بر اساس مناطق 
جغرافیایی یا متناسب با رشته های تخصصی، جسمی و 

فیزیکی سربازان از توانایی آنها بهره بگیریم.
نماینده مردم پیشوا و ورامین در مجلس شورای 
اسلامی معتقد است: دید یکسان به همه سربازها 
درست نیست؛ در واقع این شرایط به نفع ما نیست لذا 
باید قانون نظام وظیفه عمومی با اصلاحاتی به سوی 
کیفی سازی پیش رود، این اقدام پس از انجام کارهای 
کارشناسی در کمسیون امنیت ملی و اجتماعی مجلس 

ممکن خواهد بود.
نقوی حسینی شیوه فعلی خدمت سربازی را هم 
می گوید:  و  می داند  جوانان  عمر  تلف شدن  سبب 
متاسفانه جوانان با تخصص های خاص دو سال عمر 

خود را هدر می دهند.

سخنگوی کمیسیون امینت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی اعمال قوانین سلیقه ای در مورد 
سربازی را نمی پذیرد ومی گوید: قانون خدمت وظیفه 
عمومی در مجلس یا در ستاد کل نیروهای مسلح 
تصویب می شود، قوانین در این زمینه به تایید عالی 
ستاد نیز می رسد بنابراین نمی توانیم اعمال سلیقه  را 

مطرح کنیم.  
صادقی: ادامه تحصیل در مقاطع کارشناسی 

ارشد و دکتری برای فرار از سربازی
محمود صادقی عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات 
به  سربازی  از خدمت  نیز  اسلامی  شورای  مجلس 
جهت تاثیر منفی که روی سیستم آموزش دارد انتقاد 
میدانی  کارهای  برخی  مطابق  می گوید:  و  می کند 
به نظر می رسد فرار از سربازی یکی از دلایلی  است 
که دانشجویان را راغب به تحصیل و طولانی کردن 
سنوات تحصیل می کند که متاسفانه این انگیزه برای 
ادامه تحصیل در مقاطع کارشناسی ارشد و دکترا نیز 
دیده شده است.   نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، 
اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای اسلامی، معتقد 
است: ادامه تحصیل برای فرار از سربازی بر کیفیت 
جوانان  اول  انگیزه  بنابراین  می گذارد  تاثیر  آموزش 
برای ادامه تحصیل وقتی فرار از سربازی باشد، سبب 

فارغ التحصیل شدن افراد غیرمتخصص می شود.
وی اضافه می کند: فاصله دو ساله هم برای کسانی 

که راغب به تحصیل اند اما به سربازی می روند، خلاء 
ایجاد کرده و باز تاثیر منفی برای سیستم آموزش 

می گذارد.
این عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات در مجلس 
دهم قائل به حذف سربازی نیست اما می گوید: با 
انجام کارهای پژوهشی و اصلاح روش می توان کیفیت 

خدمت سربازی را ارتقا داد.
  سهیلا جلودار زاده: دو سال خدمت سربازی 

باید اجباری باشد
سهیلا جلودارزاده عضو کمیسیون اجتماعی مجلس 
اما معتقد به خدمت دو ساله سربازی است و می گوید: 
طولانی نگاه داشتن خدمت سربازی به دلیل فراهم 
نشدن فرصت های اشتغال در جامعه است، با این شیوه 
نیروی مذکر دو سال دیرتر وارد بازار کار می شود، از 
طرفی هم مسائل امنیتی و دفاعی کشور ایجاب می کند 

تا خدمت دو ساله سربازی اجباری باشد.
  نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و 
پردیس در مجلس شورای اسلامی، جنگ تحمیلی 
هشت ساله را نمونه ای از وضعیت حساس کشور به 
دلیل مسائل امنیتی می داند و می گوید: داشتن نیروی 
آماده و سپاه قدرتمند برای حفظ تمامیت ارضی کشور 
لازم است اما می توان با برنامه ریزی دو سال خدمت 

سربازی را برای نیروی جوان مفید کرد.
جلودارزاده دو سال خدمت سربازی را هدر رفت بار 
مالی و سبب عقب ماندن جوانان از زندگی می داند 
و می گوید: هرچند این مدت خدمت بر نوع زندگی 
جوانان و به خصوص خانواده و ازدواج آنها تاثیر منفی 
دارد اما با توجه به اینکه نمی توان دو سال خدمت را 
اختیاری کرد باید طرحی جهت بهبود طول مدت 

سربازی تدوین کرد.
وی ترویج تعاونی ها بین سربازان را یکی از پیشنهادات 
می داند و می گوید: این اقدام برای آماده سازی جهت 
ورود به بازار کار موثر است، آموزش دوره های فنی و 
حرفه ای هم از دیگر پیشنهادات در طول مدت سربازی 
است که برای این تغییرات تیمی از سوی وزارت دفاع 

باید به پژوهش و تحقیق بپردازد.
این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس تحول در دوره 

سربازی را برای افزایش بهره وری ضروری می داند.
سردار موسی کمالی رییس اداره سرمایه انسانی 
سرباز نیز در این زمینه واکنش نشان داده و می گوید: 
بخش عمده ای از نیروی انسانی نیروهای مسلح را 
کارکنان وظیفه تشکیل می دهند و طبیعی است که 
بخشی از وظایف و مسئولیت ها در نیروهای مسلح نیز 
بر عهده کارکنان وظیفه باشد لذا سربازان یکی از ارکان 
اصلی نیروهای مسلح و بنیه دفاعی کشور محسوب 
می شوند. سردار کمالی از برنامه  مستمر نیروهای مسلح 
برای بهبود و بهسازی خدمت سربازی خبر می دهد 
و می گوید: در چند سال اخیر اتفاقات خوبی در این 
رابطه رخ داده است، وی اما از طرح سربازی حرفه ای 
انتقاد می کند و می گوید: به نظر می رسد این افراد از 
نحوه تأمین نیرو در نیروهای مسلح بی خبر هستند؛ چرا 
که تأمین نیرو در نیروهای مسلح به سه روش پایور، 

پیمانی و وظیفه عمومی تأمین می شود.

 در گفتگو با برخی نمایندگان مجلس  بررسی شد 

خدمتسربازی؛اختیارییااجباری

شنبه دوم مرداد ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4055

با تلاش چند ساعته اورژانس و هلال احمر استان قم صورت گرفت

 نجات جان 4 کوهنورد قمی گم شده 
در ارتفاعات بخش کهک

 معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان قم از نجات چهار کوهنورد قمی گم شده در 
ارتفاعات بخش کهک با همکاری اورژانس هوایی استان قم خبر داد. 

محمد رضا بهرامی با اشاره به اینکه بعد از ظهر اروز پنجشنبه  گزارش مفقود شدن چهار 
کوهنورد قمی در ارتفاعات بخش کهک به مرکز عملیات جمعیت هلال احمر استان قم گزارش 
شد، اظهار کرد: بلافاصله پس از دریافت گزارش تیم تخصصی امداد و نجات کوهستان جمعیت 
هلال احمر استان قم برای پیدا کردن این کوهنوردان وارد عمل شد. وی ادامه داد: به دلیل 
وسعت منطقه و نداشتن اطلاعات از محل حضور کوهنوردان با هماهنگی به عمل آمده همکاران 
تلاشگر اورژانس هوایی استان قم به کمک نجاتگران هلال احمر آمده و پس از عملیات مشترک 
چند ساعته موفق به شناسایی محل کوهنوردان و نجات آنها شدند. معاون امداد و نجات جمعیت 
هلال احمر استان قم خاطرنشان کرد: به لطف خدا هیچ کدام از کوهنوردان دچار مشکل نشده 
و به سلامت به قم بازگردانده شدند که جا دارد از همکاری صمیمانه همکاران اورژانس هوایی 
قم برای حمایت از نجاتگران هلال احمر و نجات جان این چهار نفر تقدیر و تشکر کرد. بهرامی 
گفت: کوهنوردانی که به صورت گروهی یا فردی قصد انجام برنامه در ارتفاعات استان دارند باید 
ضمن آشنایی کامل با منطقه توانایی شناسایی محل حضور خود را داشته باشند تا در صورت 

ضرورت بتوانند اطلاعات درستی در اختیار عوامل امداد و نجات قرار دهند.

سخنگوی سازمان امداد و نجات اعلام کرد:

 مصدومیت ۲6۰ نفر به دلیل 
وقوع سیل و آبگرفتگی در کرمان

سخنگوی سازمان امداد و نجات با اشاره به مهمترین حوادث شبانه روز گذشته گفت: وقوع سیل 
و آبگرفتگی در مناطقی از کرمان سبب مصدوم شدن بیش از ۲۶۰ نفر شده است.  سید مصطفی 
مرتضوی ، در ارتباط با مهمترین حوادث شبانه روز گذشته اظهارداشت: سیل و آبگرفتگی در 
منطقه رودبار جنوب در استان کرمان از روز گذشته سبب وقوع حادثه شده که در پی آن حدود 
۲۶۰ نفر آسیب دیده اند. وی با بیان اینکه سیل در منطقه قلعه گنج کرمان نیز سبب حادثه دیدن 
8۶ نفر شده است، گفت: نیروهای امدادی از روز گذشته تاکنون اقدامات لازم را جهت کمک به 
حادثه دیدگان انجام داده و در حال حاضر نیز روند امدادرسانی ادامه دارد. سخنگوی سازمان امداد 
و نجات در ادامه با اشاره به مهمترین تصادفات ۲4 ساعت گذشته، گفت: برخورد ۲ دستگاه تریلی 
در کیلومتر ۶۵ محور سیرجان بندرعباس ساعت ۶:۲۰ دقیقه صبح امروز سبب بروز حادثه شده 
و در اثر آن 4 مسافر مصدوم شدند. مرتضوی اضافه کرد: واژگونی سواری پراید ۶:۱4 دقیقه صبح 
امروز در محور اردستان-بادرود سبب حادثه دیدن ۵ مسافر شد. همچنین برخورد ۲ سواری در 
آزادراه تهران-کرج صبح  رو پنجشنبه ز ۲ مصدوم بر جای گذاشت. وی خاطرنشان کرد: برخورد 
پژو 4۰۵ با پراید، روز چهارشنبه  در کیلومتر ۱8 محور پلدختر-اندیمشک سبب بروز حادثه برای 
۵ مسافر شده و همچنین روز گذشته در برخورد سواری تیبا با کامیون در محور اهر-سامبوران 

3 کشته و یک مصدوم بر جای گذاشته است.

رئیس پلیس آگاهی استان اصفهان  خبرداد:

سرقت وجه نقد با ترفند فروش طلا
 به نصف قیمت

رئیس پلیس آگاهی استان اصفهان از شناسایی و دستگیری اعضای باند سارقانی که تحت 
عنوان فروش طلا به نصف قیمت بازار، مبلغ یک میلیارد ریال از فردی سرقت کرده بودند 
،خبر داد. سرهنگ کارآگاه ستار خسروی گفت :در پی شکایت یکی از شهروندان تحت عنوان 
اینکه افرادی با ترفند فروش طلا به نصف قیمت بازار، وی را به محلی برده و سپس چهار نفر 
به وی حمله ور و با اعمال زور و خشونت مبلغ یک میلیارد ریال از وی سرقت کرده اند ،بررسی 
موضوع در دستور کار ماموران اداره مبارزه با سرقت پلیس آگاهی استان اصفهان قرار گرفت . 
وی افزود: سارقان فرد مالباخته را که سرمایه دار بود از قبل شناسایی و با او تماس گرفته بودند 
و پس از جلب اطمینان وی اعلام می کنند که طلافروش هستند و به دلیل محکومیت قضائی 
متواری می باشند و قصد دارند طلاهای خود را نصف قیمت بازار به فروش برسانند. سرهنگ 
خسروی گفت: فرد مالباخته مبلغ یک میلیارد ریال تهیه و جهت خرید طلا به محل قرار اعزام 
می شود که سارقان با اعمال زور و خشونت پول وی را گرفته و از محل متواری می شوند.

این مقام انتظامی گفت: کارآگاهان پلیس آگاهی با انجام یکسری کارهای تخصصی و اقدامات 
خاص موفق شدند چهار نفر سارق را شناسایی و در یک عملیات غافلگیرانه دستگیر کنند . 
کارآگاه خسروی افزود:در مخفیگاه این افراد دو دستگاه سواری آزرا و پژو پارس ، یک دستگاه 
موتورسیکلت و تعدادی آلات و ادوات جرم کشف و هر چهار متهم پس از تشکیل پرونده جهت 

سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شدند.

جانشین فرمانده انتظامی استان مازندران از شناسایی و 
انهدام باند سارقان و کشف اموال مسروقه به ارزش ۱۰ میلیارد 

ریال خبر داد 
سرهنگ مهراب ریاحی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
خبری پلیس، با اعلام این خبر، افزود: در پی وقوع سرقت از 
یک کارگاه تولید ظروف یک بار مصرف در شهرستان "قائم 
شهر"، موضوع به صورت ویژه در دستور کار ماموران پلیس 

آگاهی فرماندهی انتظامی شهرستان قرار گرفت. 
وی تصریح کرد: ماموران با انجام اقدامات اطلاعاتی و فنی با 
بررسی صحنه جرم دریافتند، سارق یا سارقان پس از تخریب 
حفاظ درب و پنجره این کارگاه با ورود به داخل کارگاه اقدام 
به سرقت قطعات دستگاه های صنعتی و سنگین این کارگاه 

کردند. 
جانشین فرمانده انتظامی استان مازندران،خاطر نشان کرد: 
ماموران پلیس آگاهی در ادامه با استفاده از شگرد های خاص 
موفق شدند، رد یکی از متهمان سابقه دار به نام "ب- ک" ۲8 

ساله را در این پرونده شناسایی کنند. 
سرهنگ ریاحی،گفت: متهم پس از شناسایی با هماهنگی 
قضائی در عملیاتی ضربتی در مخفیگاهش دستگیر شد و 

مورد تحقیق و بازجویی قرار گرفت. 
وی اظهار داشت : متهم در تحقیقات وبازجویی های فنی 

پلیس ضمن اقرار به بزه انتسابی به همکاری با هفت متهم 
دیگر از اعضای یک باند اعتراف کرد. 

به  اشاره  با  مازندران  استان  انتظامی  فرمانده  جانشین 
شناسایی و دستگیری اعضای این باند از کشف بیش از ۱۰ 
میلیارد ریال اموال مسروقه خبر داد و افزود:متهمان پس از 

تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی 
و با قرار صادره روانه زندان شدند. 

سرهنگ ریاحی اولویت مهم فرماندهی انتظامی استان 
در سال جاری را مقابله با سارقان و کشف اموال مسروقه و 

استرداد آن به مالباختگان اعلام کرد. 

 رئیس پلیس آگاهی استان لرستان ، از دستگیری دو نفر کلاهبردار و کشف ۲3۰ سکه 
تقلبی در شهرستان دورود ، خبر داد . 

سرهنگ عباس نظری  در مصاحبه با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت : در پی مراجعه 
یك شهروند دورودی به پلیس آگاهی شهرستان ، مبنی بر اینکه فردی کلاهبردار از طریق 
فضای مجازی و به بهانه کشف سکه های قدیمی از جنس طلا ، ملبغ ۵۰۰ میلیون ریال 
از وی کلاهبرداری کرده است ، موضوع در دستور کار ماموران این پلیس قرار گرفت . وی 
بیان داشت : ماموران با تحقیقات گسترده فرد مورد نظر را به همراه یکی از همدستانش در 
شهرستان دورود شناسایی و در یك عملیات غافلگیرانه ، دستگیر کردند. رئیس پلیس آگاهی 
لرستان افزود : در بازرسی از مخفیگاه متهمان ، تعداد ۲3۰ عدد سکه تقلبی و دو دستگاه 
موتور سیکلت و خودرو پژو 4۰۵ را ، کشف کردند . نظری با بیان این که متهمان به همرا 
ه پرونده متشکله تحویل مرجع قضائی شدند ، در توصیه ای از شهروندان خواست ؛ ضمن 
رعایت نکات ایمنی و هشدارهای پلیسی ، مراقب شیطنت های کلاهبرداران بخصوص شبکه 

های اجتماعی بوده تا در دام افراد شیاد ، گرفتار نشوند . 

فرمانده انتظامی شهرستان دزفول از شناسایی و پلمپ یک 
کارگاه بزرگ تولید ترشیجات غیر بهداشتی خبر داد. 

سرهنگ علی الهامی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری 
پلیس، گفت: در پی دریافت خبری مبنی بر فعالیت غیر قانونی 
یک کارگاه تولید و توزیع ترشی در سطح شهرستان دزفول 
بررسی موضوع در دستور کار ماموران پلیس این شهرستان 

قرار گرفت. 
وی افزود: ماموران پلیس امنیت عمومی شهرستان دزفول 

پس از شناسایی این کارگاه با هماهنگی مقام قضائی از کارگاه 
تولید ترشیجات بازرسی کردند،که مقدار ۱۶۰ بشکه حدودا 
۱۶۰ کیلویی و ۹ بشکه ۲۰ لیتری ترشیجات غیر بهداشتی و 

فاسد شده کشف کردند .
 این مقام انتظامی در ادامه اظهار داشت: محیط کارگاه و 
روش تولید ترشیجات کاملا غیر بهداشتی و فاقد مجوز اداره 
بهداشت بوده که در این راستا کارگاه مذکور با دستور مقام 
قضائی پلمپ و در این زمینه یک نفر دستگیر شد. فرمانده 

انتظامی شهرستان دزفول در خاتمه ضمن اشاره به معرفی 
فرد متخلف به مراجع قضائی اظهار داشت : تولید و عرضه 
محصولات خوراکی غیر بهداشتی علاوه بر اینکه سلامت 
افراد جامعه را با خطرات جدی مواجه می کند زیان های 
اقتصادی نیز بر خانواده ها و جامعه وارد می سازد، لذا در 
این رابطه از شهروندان خواست : هر گونه فعالیت تجاری 
غیر مجاز را از طریق تماس با شماره تلفن ۱۱۰ به پلیس 

اطلاع دهند 

رئیس مرکز فرماندهی و کنترل ترافیک پلیس راهور ناجا گفت: برخورد پراید با مینی بوس ۱۱ مجروح برجا گذاشت. 
سرهنگ نادر رحمانی گفت: حوالی ساعت 8:۱۰ بامداد پنجشنبه در کیلومتر 3۵ محور میامی - شاهرود استان سمنان بر اثر 
برخورد یک دستگاه پراید با مینی بوس بنز و واژگونی مینی بوس، ۱۱ تن مجروح شدند. وی با اشاره به این که ۶ تن از مجروحان 
سرپایی درمان شدند، افزود: همچنین ۵ مجروح دیگر این حادثه در بیمارستان بستری شدند. رئیس مرکز فرماندهی و کنترل 
ترافیک پلیس راهور ناجا با اشاره به این که مینی بوس مذکور از روستای کلاته اسد میامی در حال حرکت به سمت شاهرود 
بود افزود: تعداد سرنشینان ۱۱ تن بوده است. وی با اشاره به علت این حادثه گفت: بررسی های پلیس راه استان نشان می دهد 

عدم توانایی در کنترل وسیله نقلیه ناشی از خستگی و خواب آلودگی پراید علت این حادثه بوده است. 

جانشین فرمانده انتظامی استان مازندران  خبرداد:

انهدام باند سارقان و کشف اموال مسروقه در قائم شهر 

رئیس پلیس آگاهی استان لرستان  خبرداد:

کشف ۲3۰عدد سکه تقلبی در دورود 

فرمانده انتظامی شهرستان دزفول  اعلام کرد :

پلمپ کارگاه بزرگ تولید ترشیجات غیر بهداشتی 

۱۱ رئیس مرکز فرماندهی و کنترل ترافیک پلیس راهور ناجا  خبرداد:

11مجروح در تصادف پراید با مینی بوس

حمیده میرزایی  *






